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Krátce z radnice

Radniční okénko uvidíte kdykoli
Televizní pořad Radniční okénko 
je možné sledovat několika způ-
soby:
 1) na infokanále kabelové televize 
každý den ve třech opakováních  
s premiérou vždy ve středu večer,
2) je dostupné k zapůjčení v Krajské 
knihovně Vysočiny na CD ROM,
3)  v rámci digitálního televiz-
ního vysílání IPTV jsou pořady  
k dispozici zdarma všem připo-
jeným účastníkům s aktivovanou 
službou IPTV v libovolném čase 
přes Set-top box ve formě VOD 
– Video na vyžádání
4) stěžejní možností pro nejšir-
ší využití odkudkoliv a kdykoliv 
je však internet, a to přímo na 
adrese www.hbin.cz nebo pro-
střednictvím odkazu na www.
muhb.cz .

-pat-

Zelená linka Technických služeb
Zcela zdarma můžete na zelené 
lince Technických služeb nahlásit 
závady, týkající se údržby veřejné 
zeleně, chodníků a komunikací, 
osvětlení, i podat veškeré připo-
mínky k práci Technických služeb, 
například ke svozu odpadů. Tele-
fonní linka 800 183 549 je opatře-
na i záznamníkem, proto je mož-
né hlášení podat v kterékoli denní 
či noční hodině.

-pat-
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Sto let jedné školní budovy
„Jest mi velkým potěšením i obzvláštní ctí, že 
mohu Vás dnes na prahu ústavu našeho uvítati 
a zároveň Vám upřímné díky vzdáti, že jste se 
v tak hojném počtu sešli, abyste se rozloučili s 
úctyhodnými těmito síněmi školními a shlédli 
místnosti v nové budově gymnasia našeho.“ 

Těmito slovy vítal 25. 8. 1908 Jan Šteflíček, ředi-
tel gymnázia, z ověnčené tribuny před budo-
vou bývalého augustiniánského kláštera ofici-
ální hosty i početné publikum dychtivé spatřit 
nové prostory právě dokončované budovy, 
do níž se mělo gymnázium brzy přestěhovat. 
Návštěvníků se sešlo skutečně požehnaně, ze 
všech koutů vlasti, všech věkových kategorií 
a různých povolání, neboť součástí oslav byl  
i sjezd abiturientů gymnázia.
Ctihodný ústav se ve své historii stěhoval 
již počtvrté. První útulek po svém založení  
v r. 1735 nalezl v chatrném dřevěném domku 
blízko klášterního kostela, který pro ten účel 
zakoupilo město od Tomáše Šoppera. Bylo 
to provizorium, a gymnázium bylo pro brod-
skou obec od počátku po většinu času citovou  
i prestižní záležitostí, a tak radní neželeli pro-
středků, koupili dům Bukovských z Hustiřan, 
dnešní budovu pivovaru na Dobrovského uli-
ci. Gymnázium se stěhovalo r. 1741 podruhé. 
V této budově je zastihly josefinské reformy  
a latinské gymnázium bylo r. 1778 přeměně-
no v hlavní školu s německým vyučovacím 
jazykem, kde však stále působili augustinián-

ští profesoři a klášteru se tak vyhnula hrozba 
zrušení. Měšťané se ve svých očích s degradací 
školy nemínili smířit a nakonec bylo jejich úsilí 
r. 1802 korunováno úspěchem. 
Pro nedostatek vhodných učitelů převzali záva-
zek výuky od augustiniánů želivští premonstráti 
a na podzim r. 1807 byl konečně zahájen školní 
rok na obnoveném gymnáziu. Války, s tím spo-
jené výdaje a následující úpadek státních financí 
se odrazily i na školním fondu. Aby obec dostála 
svým závazkům, musela dům Bukovských z Hus-
tiřan prodat. Po částečných vnitřních stavebních 
úpravách se r. 1815 gymnázium stěhovalo potře-
tí, tentokrát do kláštera. Tady je zastihly další 
významné změny. Původní šestitřídní gymnázi-
um se reformovalo na nižší čtyřtřídní. Od r. 1865 
však opět fungovalo jako vyšší a počet tříd se 
postupně doplnil na osm. Jakkoliv město nevá-
halo často obětovat značné finanční prostředky, 
vydržování ústavu s rostoucím počtem žáků 
stávalo se pro obecní rozpočet značně vyčerpá-
vající. Zprvu stát poskytoval obci určité subven-
ce, až gymnázium r. 1885 převzal do své správy. 
Současně nabyl i budovy bývalého kláštera, do 
jejichž úprav však v dalších letech investoval 
minimálně. 
O stavbě nové budovy, která by plně odpovída-
la soudobým požadavkům vzdělávacího ústavu 
se jednalo poměrně dlouho. Zástupci města 
– dnešními slovy – lobovali za projekt na úřa-
dech i u vlivných politiků. Podpořil je význam-
ně také vůdce mladočeské strany Karel Kramář. 

Někdejší gymnazijní budova rostla jako z vody. V současnosti zde sídlí ZŠ Štáflova. (Foto ze sbírek SOkA Havlíčkův Brod, reprofoto Ing. Josef Šťastník)

Nakonec se i peníze našly, ovšem město stejně 
přispělo na náklady stavby 80 tis. K. Celý roz-
počet na výstavbu dosáhl částky téměř 270 
tis. K, samozřejmě bez vnitřního zařízení. Jako 
stavební místo byla vybrána někdejší klášterní 
zahrada. Autorem projektu byl architekt Lud-
vík Lábler a stavební práce byly svěřeny firmě 
Šupich, která je zahájila v říjnu 1906. Současně 
s výstavbou školy dostalo i celé okolí někdej-
šího klášterního komplexu z jižní strany novou 
podobu. Po celé délce vznikla rampa, do níž 
byla osazena oválná kašna. Štuková výzdoba 
hlavního jižního průčelí doznala jediné změny, 
a to po r. 1918, když nad vchodem český lev 
nahradil původního říšského orla. 
Po slavnostním otevření nového gymnázia 
následovalo ještě 4. 10. 1908 vysvěcení budovy. 
Avšak ani tehdy nebyly úplně dokončeny práce 
v interiérech školy. Výuka v nových učebnách 
se prakticky rozeběhla teprve od 20. 10. 1908.
Za okupace bylo okupováno i brodské gymná-
zium vojenskými a bezpečnostními složkami 
německých nacistů. V květnovém povstání  
r. 1945, kdy zde sídlila jednotka SS, proměnilo 
se i ve vězení pro české vlastence, z nichž něko-
lik bylo posléze nacisty bestiálně zavražděno. 
Studenti se do své budovy vrátili na podzim 
r. 1945. Gymnázium ve „svém“ sídlilo až do  
r. 1959, ačkoliv se jmenovalo jedenáctiletá 
střední škola či střední všeobecně vzdělávací 
škola. Ve školním roce 1959/60 se novým síd-
lem ústavu stala budova tehdejší ZDŠ V Sadech. 
Od té doby zůstala někdejší budova gymnázia 
vyhrazena pro základní školství. 

Miloš Tajovský
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Schválení pravidel prodeje v další vlně privatizace
V další vlně privatizace bylo vybráno k prodeji 437 bytů, převážně v lokalitě 
na Výšině. Nejstarší byty na Pražské po slevách jsou nabízeny za 4 393 Kč 
za m2, nejdražší je lokalita nejnovějších tří domů s plochou kolem 100 m2 
v lokalitě u obchvatu, kde dosahuje cena 9 720 Kč za m2. Kompletní pře-
hled všech domů a cen je vyvěšen na webových stránkách města. Pokud 
by se všechny byty prodaly podle schválených pravidel, město by získalo 
192 milionů Kč, které budou vloženy do oprav bytového fondu, tj. 900 bytů 
zůstávajících ve vlastnictví města. Prodej bude zajišťovat městská bytová 
správa, první nabídky budou rozesílány po prázdninách. 

O kostele sv. Kateřiny se stále jedná
Církev jakožto vlastník kostela sv. Kateřiny navrhl bezúplatný převod a záro-
veň požádal město Havlíčkův Brod o další spolufinancování tzv. diagnostiky 
této památky. Celkové náklady na historický průzkum a zjištění statického 
stavu činí 150 000 Kč. Základní průzkum statiky bude proveden v rámci 
programu kraje Vysočina (30 000,– Kč) a na ten již město 20 000 Kč při-
spělo. Církev dodala 10 000,– Kč. Dalších 90 000 Kč by tedy muselo jít  
z městského rozpočtu. Zastupitelé však rozhodli o neposkytnutí této částky. 
A hlavním důvodem bylo, že kostel v tuto chvíli není majetkem města. Bez 
znalosti stavu a předpokládaných budoucích nákladů však není jasné, zda 
jej město převezme do svého majetku.

-pat-

Takto vypadala v červenci učebna fyziky v základní škole Štáflova. 
Do konce prázdnin bude ale nejen tato zářit novotou včetně 
nábytku a výpočetní techniky. Také v ostatních školách dojde  
k mnoha opravám. Další opravy budou probíhat na školách ještě 
i během září.

Odbor rozvoje města

Rekonstrukce vodoinstalace v ZŠ Havlíčkův Brod, V Sadech
Cena: 1 005 863,– Kč 
Zhotovitel: INSTOP, spol. s r.o., Slavičín
Rekonstrukce učebny fyziky v ZŠ Havlíčkův Brod, Štáflova
Cena: 536 182,– Kč 
Zhotovitel: KBV, s.r.o., Hradec Králové
Výměna oken v tělocvičně ZŠ Havlíčkův Brod, Konečná 
Cena: 394 830,– Kč 
Zhotovitel: L.A.V.– polycarbon s.r.o., České Budějovice
Výměna oken v 1. a 2. patře V ZŠ Havlíčkův Brod, Nuselská 
Cena: 1.5 515,– Kč 
Zhotovitel: Dafe plast Jihlava, s.r.o.
Rekonstrukce elektroinstalace v 1.patře, přístupový kartový 
systém a kamerový systém v ZŠ Havlíčkův Brod, Nuselská  
Cena:770 552,– Kč 
Zhotovitel: ROSS Holding s.r.o., Havlíčkův Brod
Zasíťování školy pro internet, ZŠ Havlíčkův Brod, Wolkerova
Cena: 698 724,– Kč 
Zhotovitel: DP COMP, Havlíčkův Brod
Výměna oken v MŠ Příčná, Havlíčkův Brod 
Cena: 781 671,– Kč 
Zhotovitel: Vekra, spol.s r.o., Lázně Toušeň
Rekonstrukce kotelny v MŠ Havlíčkův Brod, Nádražní 
Cena: 730 896,– Kč 
Zhotovitel: Thermokomplet, Třebestovice, Sadská

Dotace na dokončení tribuny v Plovárenské
Investici 80 700 Kč si vyžádá dokončení tribuny hřiště pro softball v are-
álu na Plovárenské. Město pomůže občanskému sdružení Tělovýchovná 
jednota Jiskra Havlíčkův Brod touto částkou ze svého rozpočtu. Rozhodlo  
o tom červnové zasedání zastupitelstva města.

Podchod na Masarykově ulici bude do konce roku
Havlíčkův Brod uspěl ve státním programu bezpečnosti dopravy a žádos-
ti o dotaci na výstavbu podchodu na Masarykově ulici podané na Státním 
fondu dopravní infrastruktury bylo vyhověno. Z celkové částky 26 milionů 
bylo možné získat až 75 % dotace, což se podařilo. Příspěvek státu tak před-
stavuje 19 270 000 Kč a z fondu města bude nutné doplnit ještě 6 717 000 
Kč. Podchod bude 21 m dlouhý, 4 m široký a 2,55 m vysoký. Během prázdnin 
bude probíhat výběr dodavatele. Dokončit stavbu v nebezpečném místě 
silnice by se mělo podařit do konce roku.

Nové sněžné dělo na Vysoké
Občanskému sdružení Lyžař Havlíčkův Brod schválilo zastupitelstvo města 
účelovou investiční dotaci na rok 2008 na pořízení nového zasněžovacího 
děla. Poté, co sdružení Lyžař přispěl kraj Vysočina částkou 200 000 Kč, na 
dokrytí investice získá od města 477 000 Kč. Lyžařské středisko Vysoká, 
která se jako zimní středisko osvědčila, tak bude mít větší naději na pro-
dloužení sezony.

Předešli komplikacím s pozemky
Zastupitelstvo města napodruhé schválilo odkup pozemku od státního 
statku Jeneč v lokalitě TJ Jiskra. Pruh 3000 m dlouhý zasahoval pod hřiště, 
kde se nyní buduje nová umělá tráva, probíhal po celé délce mezi zdí Voj-
těšského hřbitova a letním stadionem, pod komunikacemi na příjezdu od 
Ledečské a zasahoval i pod sportovní halu. „V případě prodeje soukromé-
mu vlastníkovi by mohly vzniknout problémy, takto se předešlo možným 
komplikacím,“ dodal Čeněk Jůzl.

Prodej bytů třetím osobám
Město nabídlo k prodeji třetím osobám 14 bytů, na které přišlo 91 nabídek. 
Cena se pohybovala od 500 tisíc za byt velikosti 1+1 do 800 000 za 3+1. 
Zájemci byli upozorněni, že jde o obsazené byty, u kterých je nutné dodržet 
dané smluvní podmínky a omezení, tak jak jsou sjednány s městem. Zna-
mená to například, že nový vlastník může požadovat jen regulované nájem-
né. Koupě obsazených bytů je však pro nové vlastníky dobrá investice do 
budoucna. Zastupitelstvo zatím schválilo 8 prodejů.

-pat- 

Počet míst pro děti v „mateřinkách“ se navýší
Město Havlíčkův Brod navýší počet míst pro děti v mateřských školách. 
Rozhodlo o tom zastupitelstvo na svém posledním zasedání. Vzhledem 
k výsledku letošních zápisů a počtu žádostí, kterým nebylo vyhověno, 
chce radnice od 1. září zřídit novou třídu, která by pomohla uspokojit sou-
časný zvýšený zájem rodičů o umístění dětí ve školkách. „Úprava záko-
na o státní sociální podpoře umožnila rodičům přihlásit dítě starší 3 let 
do mateřské školy jen na 4 hodiny denně a dítě mladší 3 let na 5 dnů v 
měsíci i v případě, že ještě pobírají rodičovský příspěvek. I to je vedle zvý-
šené porodnosti jeden z důvodů vyššího zájmu,“ vysvětluje radní Tomáš 
Hermann. Třída pro 20 dětí vznikne v objektu sousedícím s MŠ Příčná, 
kde dříve sídlil denní stacionář „Domovinka“ pro seniory a uprázdněné 
prostory je možné bez větších stavebních úprav k tomuto účelu využít.  
Rodiče, kteří budou mít zájem o zařazení dítěte do této školky, se mohou 
přihlásit na ředitelství Mateřských škol města Havlíčkova Brodu na Rube-
šově náměstí do 15. 8. 2008.

(ado)

Havlíčkobrodské listy na www.muhb.cz od 1. 8.  
příští vydání od 29. 8.
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Brodské podzemí v egyptském stylu
Nástěnné malby, nápisy, keramické a kamenné artefakty, ale i repliky zví-
řecích mumií a originální exponáty přímo z Egypta jsou k vidění na nové 
výstavě Núbie v dobách faraónů. Expozice je nainstalovaná v prostorách 
Muzea Vysočiny a v podzemí, které svými výtvory vyzdobili studenti Gym-
názia Havlíčkův Brod, Akademie Světlá nad Sázavou a Základní umělecké 
koly Havlíčkův Brod. Klenuté chodby dovedou návštěvníky do pohřební 
komory v Galerii výtvarného umění, kde se nachází rakev núbijské ženy. 
Souběžně s výstavou Núbie v dobách faraonů bude v Muzeu Vysočiny 
přístupná výstava Hrobka krále Tutanchamona. „Jedná se o velmi cen-
nou expozici, protože ji ze svého archivu zapůjčil Griffithův ústav Oxford-
ské univerzity. Exponáty doplní snímky fotografa Harryho Burtona, který 
se v roce 1922 zúčastnil objevení Tutanchamonovy hrobky,“ zve návštěv-
níky archeolog Pavel Rous, který se podílel na instalaci. Výstavu v úterý 
8. července spolu s pracovníky muzea slavnostně zahájili velvyslankyně 
Egypta v Praze Amal Mourad a velvyslanec Súdanu ve Vídni Sayed Galal 
Eldin Elamina. Zájemci si mohou expozici prohlédnout do 24. září. 

(aš)

Romové se setkali v Brodě
Romský den se konal v sobotu 26. července v havlíčkobrodském Kul-
turním domě Ostrov. Odpoledne plné rytmů patřilo dětem, které 
soutěžily v tanci a zpěvu, večerní program byl určený pro dospělé a 
až do rána hrály kapely z Nymburka a Mělníka. „Pozval jsem romské 
obyvatele z  Královéhradecka a Havlíčkobrodska. Rozhodně nejsme 
uzavřená společnost, každý může přijít, podívat se a udělat si úsudek. 
Myslím si, že nejsme tak špatní, jak se o nás povídá. Jsme kulturní 
lidé,“ popsal setkání hlavní pořadatel, Jozef Dzurko. Setkání se zúčast-
nili zástupci města Havlíčkův Brod, Libor Honzárek a Čeněk Jůzl.

(aš)

S městem Havlíčkův Brod a jeho vedením se přišel na radnici roz-
loučit Koichi Futai (na snímku po levici starostky), ředitel firmy 
Futaba. „Havlíčkův Brod jsem si uložil do svého srdce už napořád“ 
vzkázal prostřednictvím našich listů všem občanům města. 

-pat-

Dny otevřených dveří v Galerii výtvarného umění 
I přes krásné letní počasí zavítalo během každoročně konaných Dnů 
otevřených dveří koncem června do Galerie výtvarného umění v Hav-
líčkově Brodě na 250 návštěvníků. Většinu tvořily děti a studenti škol  
z Havlíčkova Brodu a okolí, kteří využili na závěr školního roku možnosti 
navštívit galerii zdarma, a nejen to. Zaměstnanci galerie pro děti připra-
vili pestrý program, při němž se děti potkaly osobně s malířem a ilu-
strátorem Alešem Čumou, který jim představil svoje obrázky vystavené  
v galerii a vyprávěl o své tvorbě i několik veselých historek ze života. Hlav-
ním programem akce byla výtvarná dílna, ve které si děti samy vytvořily 
barevnou mandalu podle vlastní fantazie a pocitu. Při závěrečné „svě-
telné show“ (nasvícení UV modrým světlem) se jejich mandaly rozzářily, 
stejně jako jejich obličeje nadšením. Díla dětí si můžete prohlédnout  
v naší fotogalerii k akci na internetových stránkách. Ostatní budou nepo-
chybně zdobit školní třídy, protože se všem dětem povedly. 

Aleš Veselý

Do you speak English? Co?!
Druhý červencový týden se v Kulturním domě Ostrov scházelo 41 dětí, 
kde se pod vedením sedmi lektorů zábavnou formou učily anglicky  
a německy. Už posedmnácté se tu konala akce Spielen und lernen – Play 
and learn. Součástí programu jedné ze čtyř skupin byl miniprůzkum v uli-
cích a na úřadech v Havlíčkově Brodě. „Děti ve dvojicích chodily po městě, 
anglicky oslovovaly kolemjdoucí a sledovaly úroveň jejich odpovědí. Když 
se vrátily, byly z reakcí lidí zklamané,“ popsala zkušenost dětí lektorka Jiři-
na Šupitová a dodala: „Hlavním problémem v neznalosti jazyka je to, že 
ho nepoužívají v praxi. Lidé se dětem často přiznali, že se anglicky řadu 
let učili, ale odpovědět na jednoduché otázky typu Kolik je hodin nebo 
Jak se dostanu na nádraží odpovědět nedovedou.“ Děti mohly ocenit 
alespoň snahu některých respondentů. Asi třicetiletá žena vytáhla místo 
odpovědi mobilní telefon a čas jim ukázala na displeji. O moc lépe děti 
nepochodily ani na úřadech: „V knihovně nám byli schopní poradit, ale 
třeba paní u okénka na poště na nás anglicky nepromluvila a ani neměla 
zájem sehnat někoho, kdo by nám mohl pomoci,“ svěřila se sedmnácti-
letá Zuzana Vondráková. Podle slov lektorky měly výsledky průzkumu na 
děti dobrý vliv – získaly další motivaci, proč se učit jazyky.

(aš)

5 let činnosti Centra osobní asistence Havlíčkův Brod
Centrum osobní asistence Havlíčkův Brod oslavilo ve čtvrtek 26. června 
2008 již páté výročí svého založení. Tuto sociální službu začala provozovat 
Oblastní charita Havlíčkův Brod v červenci roku 2003 a velký zájem dokazu-
je to, že se za tu dobu počet uživatelů více než ztrojnásobil. Služba je posky-
tována na Havlíčkobrodsku, Humpolecku, Ledečsku, Světelsku a Golčovo-
jeníkovsku. „Asistentky a zdravotní sestřičky někdy poskytují péči 24 hodin 
a 7 dní v týdnu, což je velmi náročné,“ hodnotí průběh 5 let činnosti Jana 
Zelenková a dodává: „Museli jsme tedy v průběhu let zvýšit i počet osob-
ních asistentů a v roce 2007 jich bylo už dvacet.“ Slavnostního odpoledne se 
zúčastnili uživatelé této služby a jejich rodinní příslušníci, ředitelka Oblast-
ní charity Havlíčkův Brod, pracovnice sociálního odboru města Přibyslav  
a zástupci sponzorujících firem. Oslavy doprovázel bohatý kulturní program. 

(red)

� Havlíčkobrodské listy



Reportéři IN

�SRPEN 2008

Rocková Lipnice 2008 – v dešti zazářily hvězdy
Hudební festival Rocková Lipnice letos slaví patnácté výročí a pořadate-
lé připravili pro návštěvníky několik dárků. Akce byla po několika letech 
opět dvoudenní a v amfiteátru pod lipnickým hradem se na dvou scé-
nách představily skupiny mnoha stylů. Pátek 11. července patřil české 
ska kapele Fast Food Orchestra, dále vystoupily One Night Band nebo 
legendární Laura a její tygři. Hvězdy festivalu se však na Lipnici objevi-
ly až v sobotu. Odpoledne se na hlavní scéně vystřídali Janek Ledecký, 
valašskomeziříčská skupina Mňága a Žďorp, slovenská zlatá slavice Zuza-
na Smatanová a němečtí punkeři Green Frog Feet. Noc patřila špičce 
současné populární hudby – po sobě zahrály kapely No Name, Kryštof 
a Chinaski. Současně fungovala druhá scéna, kde byla ke slyšení sesku-
pení tvrdší hudby. Přestože diváky sužoval déšť, amfiteátr se zaplnil do 
posledního místa a fanoušci rocku si v pestré nabídce přišli na své.

(aš)

Nezvyklou podívanou byla instalace vysílače Vodafonu pomocí 
obřího vrtulníku v zalesněném terénu poblíž Zbožice. Všechny pří-
stupové cesty byly pro jeřáb příliš úzké.

foto Libor Blažek

Vánoce v létě si vymyslel pěvecký sbor Jasoň, a tak v parném letním 
odpoledni na konci června zněla Havlíčkovým náměstím Rybova mše. 
Účinkujícím bylo dost vedro, ale obecenstvu se nápad velmi líbil.

foto Libor Blažek

Žurnalistická škola bude letos mezinárodní
Po čtvrté se uskuteční v závěru srpna Letní žurnalistická škola Karla Hav-
líčka Borovského, které se poprvé zúčastní vedle studentů z České a Slo-
venské republiky také mladí lidé z dalších zemí nejen z Evropy.
„V posledních týdnech projevili o náš projekt zájemci především ze zemí 
na Kavkaze, v jedné skupině tak vedle mladých lidí z Gruzie a dalších kav-
kazských států budou získávat v Brodě zkušenosti mladí lidé ze Španěl-
ska, Maďarska, USA, Slovinska, Slovenska a České republiky. Novinkou 
bude také pátá skupina, která se zaměří na PR a marketing v médiích,“ 
uvedl Milan Pilař, jeden z pořadatelů akce.
Po čtvrté bude součástí Letní žurnalistické školy Karla Havlíčka Borov-
ského také doprovodný projekt Týden Karla Havlíčka Borovského. Jedná 
se o týdenní cyklus besed, přednášek a seminářů, které pro veřejnost 
povedou přední čeští i zahraniční novináři, mediální odborníci, ale také 
politici. Do Brodu přijede mimo jiné Roman Bradáč a Miroslav Konvalina, 
bývalí zpravodajové v USA, rada francouzské ambasády či velvyslanec 
Spolkové republiky Německo, o událostech v srpnu 1968 budou debato-
vat pamětníci z řad politiků i novinářů.
Akce budou probíhat ve velkém sále Staré radnice v Havlíčkově Brodě  
a vedle účastníků novinářského kempu se ho mohou zúčastnit zdarma  
i další zájemci nejen z Vysočiny.
Novým doprovodným projektem čtvrtého ročníku Letní žurnalistic-
ké školy Karla Havlíčka Borovského budou od 18. do 22. srpna vždy od 
12.00 do 16.00 hodin na Havlíčkově náměstí Živá média. „V jeho rámci 
se mohou zájemci setkat s novináři z České televize, Českého rozhlasu 1 
Radiožurnál, týdeníku Respekt, on-line deníku Aktuálně.cz, Deníku a něk-
terých regionálních médií,“ dodává Milan Pilař.
Na Havlíčkově náměstí bude probíhat série setkání, besed, autogramiád  
a prezentací zajímavých osobností z Vysočiny. Představí se Markéta Hejka-
lová, spisovatelka, překladatelka a ředitelka Podzimního knižního veletr-
hu, fotograf Vladimír Stejskal, Michal Kandr, mladý internetový odborník 
a pořadatel soutěže Mladý web Vysočiny. Zájemci se budou moci sezná-
mit s různými akcemi, které se během roku na Vysočině konají: X–Terra 
Melechov, Brod naproti lidem, Svět na koňském hřbetě – ukázky hipote-
rapie a canisterapie, Herálecké slavnosti léta, Jazz Roštejn, Mezinárodní 
festival dokumentárních filmů Jihlava 2008 a další. Setkat se budou moci 
také s kulturistou Janem Cahou, nejlepším týmem taekwondo v České 
republice Taekwondo Lacek, prvoligovými volejbalisty Havlíčkova Bro-
du, úspěšnými a nadějnými šachisty z Vysočiny, s nimiž dokonce mohou 
změřit síly na šachovnici. Svou účast přislíbila starostka Havlíčkova Brodu 
Jana Fischerová a další osobnosti nejen z Vysočiny.
Aktuální program na www.centrumvysocina.cz a v dalších médiích.

(red)

Červencové zajímavosti
• Na zimním stadioně se bruslilo. Na ledě v Kotlině se vystřídaly kempy dvou 
hokejových klubů – Pardubic a Spartaku Moskva. Led byl k dispozici také 
pro veřejnost každý den na 3 hodiny. Bohužel, využití bylo minimální.
• Proběhl osmnáctý ročník soustředění mladých umělců Štáflova paleta. 
Zúčastnila se ho víc než desítka studentů středních a vysokých škol. Díla byla 
vystavena ve Staré radnici.
• Havlíčkovo náměstí stejně jako v minulých dvou letech zdobí sochy ze žuly 
a pískovce. Jsou zde vystavena maturitní díla studentů Střední odborné ško-
ly uměleckoprůmyslové ze Světlé nad Sázavou, kamenosochařského stře-
diska z Lipnice nad Sázavou. Devět plastik bude k vidění do konce srpna.
• Zastupitelstvo kraje Vysočina rozhodlo o udělení skleněné medaile Jiřímu 
Reynkovi. Předávání nejvyššího ocenění kraje (medailí) proběhne dne 1. říj-
na 2008 v Horáckém divadle Jihlava.
• Kraj odměnil mateřská centra za jejich prorodinnou aktivitu. Šek na 10 
000 Kč získal také brodský Zvoneček z rukou Jiřího Vondráčka.

(red)
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Vy se ptáte, my odpovídáme

Co projednaly rada a zastupitelstvo města

Periferie se stěhuje do centra?
Zatímco se nové živičné komunikace paprskovitě rozbíhají z centra 
do širých polí, kde se očekává další výstavba bungalovů „hollywood-
ského“ typu s bazény a rozsáhlými trávníky (vesměs obývanými 2 až 
3 budoucími obyvateli), většina Broďáků bydlících v půlstoletých síd-
lištích (průměrně 36 rodin v jednom činžáku), se pohybuje na stejně 
starých přístupových cestách a chodnících, některých ve stavu „ozlom-
kotník“, které jsou udržovány maximálně radlicí při sněhu.
Obdiv nutno vyslovit statečným obyvatelům historické čtvrti Vagonka, 
kterým se po mnohaletém úsilí podařilo „utrhnout“ nějaké drobné  
z mnohasetmilionového městského rozpočtu a konečně se dočkají 
kanalizace a bezprašného povrchu svých uliček. (Gratuluji – už zahá-
jili!)
Kdy se dočká repasé 50 letá ulička historizujícícho sídliště Pražská před 
činžáky 2898, 2897? Tudy chodily celé generace větší části sídliště před 
Masaryčkou, i stará Pražská a větší část sídliště Na Výšině, než byl ote-
vřen PLUS, k bývalé JEDNOTĚ.
Dnes tudy chodí návštěvníci Bowlingklubu nad školou ve Wolkerovce 
(pokud nejezdí auty) a zkracuje si cestu z města či od zastávky MHD 
Pražská i většina obyvatel Zahradnického.
A všichni na vlastní riziko (hlavně v noci – neb ulička není ani osvětlena).
Třeba se najde v dohledných letech na opravu uličky i nějaký peníz řek-
něme z úspěšného prodeje městských bytů? (Pokud ovšem vše není 
plánováno do hokeje a na „hollywoodské“ perspektivy města).
P.S. Otázka: Koho jsme vlastně za naši čtvrť zvolili do městského zastu-
pitelstva?

Jaromír Dáňa

Vážený pane Dáňo,
Pokusím se objektivně odpovědět na Váš dopis, ve kterém popisujete  
a hodnotíte přístup radnice k opravám a údržbě veřejných komunikací.
Nejprve bych chtěl konstatovat, že z městských investičních prostředků  

a z oprav bylo, a nebo bude do veřejných komunikací (bez nákladů 
souvisejících s autobusovým terminálem) za období 2007–08 uhra-
zeno více než 100 milionů korun. Dovolte mi, abych některé tyto 
investice připomenul: Perknovská ul. (20 milionů), Průmyslová (3), 
Kozí ul. (5,3), chodník u Hypernovy (1,5), kpt. Nováka (3,5), 5. Květ-
na (5), Mlýnská–Okrouhlická (1,5), mostek U Traplů (4,5), chodník 
Horní Papšíkov (2), Vagonová (14), U Borové (8), U Panských (6), Pod 
Vodárnou (2,5), chodník Bělohradská (5), Mírová (4), chodník Žlá-
bek (1,7), podchod Masarykova (6 + 19 dotace SFDI), cca 6 milionů 
bylo uhrazeno pro potřebu oprav komunikací v městských osadách  
a další prostředky na přípravu projektů. Z prostředků Technických 
služeb je ročně hrazeno cca 5 mil. Kč na běžné opravy komunikací  
a chodníků.
Je však třeba přiznat, že zdaleka finanční možnosti města neumožňují 
okamžité realizování všech potřeb a nakumulovaných žádostí občanů, 
které jsou na Městském úřadě evidovány. I Váš podnět, vážený pane 
Dáňo, na rekonstrukci „50leté uličky“ před domy č.p. 2897–2898, je 
zařazen do souboru případných investic a stane se podkladem pro 
jednání příslušných odborů, výborů, klubů a následně i pro jednání 
zastupitelů v rámci stanovení priorit města, resp. projednávání návrhu 
rozpočtu na příští rok.
Závěrem bych chtěl konstatovat, že dopravní problematika v této lokalitě 
Sídliště Pražská byla již v minulém období projekčně zpracována, nyní 
se tento původní projekt aktualizuje ve prospěch navýšení parkovacích 
kapacit. Také ve východní části sídliště je v současné době zpracovávána 
dokumentace pro centrální prostor v lokalitě kolem bývalé kotelny.
Na Váš poslední dotaz „Koho jsme za naši čtvrť vlastně volili do ZM?“ 
mohu jen připomenout, že náš volební systém, na rozdíl např. od Slo-
venska, neumožňuje voličům výběr z kandidátů, tak jak se ptáte – tedy  
z „vlastních řad“. Uznávám, že by na tom možná něco mohlo být…

S pozdravem
Libor Honzárek, místostarosta města

Rada města schválila:
• s účinností od 1. 8. 2008 úpravu cen v ceníku Technických služeb Havlíč-
kův Brod v hlavní činnosti za služby hřbitovní poskytované v souvislosti  
s pronájmem a užíváním hrobového místa 
• finanční dar jednotlivým reprezentujícím členům SRC Fanatic na MS 
Rusko Moskva ve výši 3000,– Kč na osobu 
• záměr uzavřít smlouvu o poskytování sociálních a dalších služeb na území 
města se sdružením Fokus 
• České zemědělské akademii v Humpolci dar Kč 5000,- na vydání almana-
chu ke 110. výročí zemědělského školství v Havlíčkově Brodě
• organizaci  a zajištění cesty na Altstadtfest do partnerského města Brixen 
ve dnech 22.–24. 8. 2008
• výpovědi nájmu 8 bytů Na Výšině a Na Spravedlnosti podle ustanovení § 
711, odst. 2) písm. d) – neužívá-li nájemce byt bez vážných důvodů nebo byt 
bez vážných důvodů užívá jen občas
• snížení platby za vodné a stočné v množství 150 m3 za rok 2007 Krajské 
knihovně Vysočina v pronajatých prostorech čp. 87, Havlíčkovo náměstí
• výpůjčku dolní a středové části Havlíčkova náměstí o výměře 500 m2, 
Promotion Factory ČR, s.r.o., Praha 10, za účelem uskutečnění sportovní 
a kulturní akce s názvem „H.B. Beach Volleyball Cup“ ve dnech 26. - 31. 8.  
2008
• uzavření smlouvy o poskytnutí finanční dotace ve výši 37.776,- Kč městu 
Havlíčkův Brod na údržbu veřejné zeleně sečením v průjezdních úsecích 
obcí podél silnic II. a III. třídy kraje Vysočina
• výpůjčku nebytových prostor v objektu čp. 11 v obci Poděbaby Sboru dob-
rovolných hasičů Poděbaby, za účelem uskladnění potřeb sboru s účinností 
od 15. 7. 2008 na dobu neurčitou s tříměsíční výpovědní lhůtou
• pronájem části Havlíčkova náměstí za účelem sportovně-reklamní akce 
Holcim North Danube – Cyclo Tour 2008 na den 23. 7. 2008, za celkovou 
cenu 12.000 Kč
• pronájem části nebytových prostor v objektu čp. 1128 v ulici Bělohrad-
ská Oblastní charitě HB, za účelem provozování zdravotních a sociálních 
služeb občanům města a zajištění administrativního zázemí, s účinností od 
1. 7. 2008 na dobu neurčitou s tříměsíční výpovědní lhůtou, za cenu 800 
Kč/m2/rok 

Rada města:
• neschválila vydávání souhlasů k umístění sídla podnikání do sídla 
městského úřadu fyzickým osobám majícím vyznačen trvalý pobyt v sídle 
ohlašovny městského úřadu (§10, odst. 4 zákona 133/2000 Sb.) nebo toto 
místo uvedeno v informačním systému evidence obyvatel (§12, odst. 3 
zákona 133/2000 Sb.)
• souhlasila se zadáním prací na akci „Oprava fasády kulturní dům Vršovi-

ce“ vybranému zhotoviteli Stavební firma FB s.r.o., Šmolovy  
• uložila odboru rozvoje města zajistit předprojektovou přípravu inženýr-
sko-geologický průzkum na provedení opravy a zabezpečení opěrné zdi v 
lokalitě U Panských 
• uložila hospodářskému odboru zadat aktualizaci energetických auditů 
vybraných budov v majetku města, zejména školských zařízení, s ohledem 
na přípravu žádostí o dotaci z Operačního programu Životní prostředí 
• uložila odboru rozvoje města předložit návrh a harmonogram zajištění 
přípravy žádostí o dotace z Operačního programu Životní prostředí na 
zateplení a technické zhodnocení vybraných budov v majetku města
• souhlasila s podáním předběžné registrační žádosti do programu Podni-
kání a Inovace na projekt „Podnikatelský inkubátor v Havlíčkově Brodě“, 
připravovaný ve spolupráci s Hospodářskou komorou HB
• uložila odboru rozvoje města zajistit posouzení možnosti dopracování 
studie rekonstrukce Žižkovy ulice o řešení cyklostezky nebo stezky pro pěší 
a cyklisty 
• vzala na vědomí závěry veřejnosprávních kontrol u ZŠ a MŠ  Wolkerova a 
ZŠ Nuselská
• souhlasila s uzavřením předložené smlouvy o provedení supervize činnos-
tí pracovníků odboru sociálních věcí Městského úřadu s o.s. TREMEDIAS
• uložila odboru životního prostředí, odboru správy a informatiky, Tech-
nickým službám, Městské policii, ekonomickému odboru, Městské bytové 
správě, odboru školství, kultury a cestovního ruchu splnění úkolů k zajištění 
trhu řemesel 17.11.2008 
• uložila odboru rozvoje města na základě dohody s majiteli pozemků rea-
lizovat parkoviště šikmé namísto podélného v rámci stavby rekonstrukce 
komunikace U Panských 
• se seznámila s podnětem pana Miroslava N. na dokončení chodníků v 
sídlišti Výšina a ukládá odboru rozvoje města předložit radě města návrh 
na rozpočtovou úpravu v rámci kapitoly ve prospěch vybudování chodníků 
u domu čp. 3273 a jižně od Domova důchodců
• souhlasila se zadáním prací na opravě objektu „KD Termesivy čp. 83 
- výměna stávající krytiny“ vybranému zhotoviteli Pavel Elischer, pokrývač-
ství, klempířství HB
• poskytuje veřejnou podporu v režimu de minimis v částce 49.000 Kč spo-
čívající ve výpůjčce, přepravě a instalaci tribuny a laviček a zajištění úklidu 
Havlíčkova náměstí v souvislosti s akcí „H.B. Beach Volleyball Cup“
• souhlasila se zavedením systému managementu kvality dle normy EN ISO 
9001:2000 na MěÚ Havlíčkův Brod s cíli zefektivnit a zprůhlednit činnost 
úřadu při správě města, přiblížit se co nejvíce potřebám občanů, vytvořit 
výkonný a nenákladný aparát ke správě města a trvale zlepšovat systém 
řízení úřadu jako celku.

-pat-
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HC Rebel informuje
• Vedení prvoligových havlíčkobrodských hokejistů si vyhlédlo tři nové 
posily do zadních řad. Na zkoušku přichází Lukáš Martinka (naposle-
dy hrál II. finskou ligu), dále Dárius Rusnák mladší z Banské Bystrice  
a mělo by dojít k dohodě i s Lukášem Špaldou ze Šumperka. 
• Nový ročník první hokejové ligy začne 10. září a ve druhé nejvyšší  
soutěži bude mít Vysočina tři zástupce a nebude se hrát baráž. K prv-
nímu derby Vysočiny dojde ve třetím kole 17. září, kdy v Jihlavě hraje 
Třebíč a hned v dalším kole Třebíč vyzve havlíčkobrodské Rebely.

(ja) 
Představujeme oddíl orientačního běhu TJ Jikra Havlíčkův Brod
Vznik orientačního běhu v Československu je datován rokem 1950  
a v Havlíčkově Brodě „zapouští“ kořeny počátkem sedmdesátých 
let minulého století, a to díky přispění Svatavy Merunkové, turistky  
a učitelky v základní škole V Sadech, která vedla turistický oddíl mlá-
deže. K největší expanzi dochází až od roku 1990 s podílem zkušené-
ho orienťáka Zdeňka Kopeckého. Oddíl má postupně ke stovce členů 
ve všech věkových kategoriích od 4 do 48 let. Přicházejí také první 
velké sportovní výsledky, kdy se brodští závodníci prezentují na čel-
ních místech republikového žebříčku B. Od roku 2000 se závodníci 
s licencí A zúčastňují i celorepublikového žebříčku a například Josef 
Jiráček v roce 2002 obsadil v kategorii staršího dorostu 19. místo. 
Úspěchy se dostavují v jednotlivých kategoriích na Mistrovství ČR na 
krátké trati, na klasické trati, v nočním orientačním běhu, především 
u dorostenců a dorostenek. Obdobné úspěchy v orientačním běhu 
zdobí také kategorii brodských veteránů. Oddíl rovněž z vlastních 
prostředků zajišťuje mapování a tisk nových speciálních map pro ori-
entační běh. Jen namátkou je možné uvést mapu Pelestrov v měřítku 
1:15 000, mapu Ronovec, Orlovské lesy, Lipnice a podobně. Brod-
ští orientační běžci mají na svém kontě i četná umístění ze závodů 
v zahraničí. Jak uvedl za oddíl Zdeněk Kopecký, úspěšná činnost je 
založena na dobré spolupráci celé početné skupiny od trenérů až po 
jednotlivé členy a přátele orientačního běhu.

(ja)
Josef Vašíček putuje za hokejem do Jaroslavle
Pro odchovance havlíčkobrodského hokeje Josefa Vašíčka zámoř-
ská mise, kdy odehrál v NHL sedm sezon, prozatím skončila. Špič-
kový hokejista, vítěz Stanleyova poháru a mistr světa mezi juniory 
i dospělými, se na dva roky upsal ruskému velkoklubu z Jaroslavle, 
kam odcestoval v polovině července.

(ja)
 Kolem Melechova 2008
Již 5. ročník silničního cyklistického závodu Kolem Melechova 2007 se 
startem a cílem v obci Meziklasí se uskutečnil 13. července. Do hlav-
ního závodu bylo přihlášeno 67 závodníků, rozhodnutých porvat se  
s počasím, trasou, prudkými sjezdy a nepříjemnými stoupáními. Závod 

Vedení města přijalo na radnici zástupce generálního ředitele Spar-
taku Moskva Nikolaje Vladimiroviče Tišenka, trenéra Miloše Říhu 
a Andreje Vasiljeviče Jakovenka, manažera hokejového klubu. Na 
zimním stadionu v Kotlině absolvoval účastník ruské superligy Spar-
tak Moskva v červenci týdenní soustředění. O kempu hovořili všich-
ni tři v superlativech a rádi by si Brod opět příště vybrali. Kotlina  
rovněž týden hostila extraligové hokejisty z Pardubic a pro hokejisty 
HC Rebel začala příprava na ledové ploše 28. července.

-pat-

měl opět dobrou sportovní úroveň, o čemž svědčí čas absolutního vítě-
ze Zdeňka Machače (r. 1987) z týmu CK Windoors Příbram, který trasu 
závodu v délce 65 km projel za 1:40:35 hod. Tím se na rok stal držite-
lem broušeného křišťálového putovního poháru. Pěkných výsledků 
dosáhli na trati 50 km také junioři a ženy. Stejnou 50 km trasu absolvo-
val i Michal Šiška, závodník Alfa klubu H. Brod startující se zdravotním 
handicapem, který trasu závodu absolvoval na tricyklu v čase 2:12:38.

(ja)
Stříbrný Michal Novák z Grand Prix
V pražských Riegerových sadech se konalo seniorské Grand Prix - Praha 
2008 za účasti šesti států. Pro brodské juniorské reprezentanty to byla 
poslední prověrka před čtrnáctidenním výcvikovým táborem na Ukraji-
ně a následným mistrovstvím Evropy v Košicích. Michal Novák v hmot-
nosti do 60 kg v prvním kole porazil na body tureckého reprezentanta U. 
Tufenka, ve druhém kole prohrál s maďarským borcem K. Jagerem a ve 
třetím kole porazil českého reprezentanta J. Hocka z Olympu Praha.

(ja)
Michal Prášek čeká na divokou kartu
Motocyklový závodník Michal Prášek se s úspěchem zúčastnil v závě-
ru června druhého podniku Mistrovství ČR při Alpsko-jadranském 
šampionátu na Masarykově okruhu v Brně. Závod byl důležitý pro 
udělení divoké karty na mistrovství světa silničních motocyklů Grand 
Prix v Brně. Podmínkou bylo zajet kvalifikační limit, což se Práško-
vi podařilo, a tak doufá, že mu kartu motocyklová federace přidělí.  
V závodě pak byl na skvělém 4. místě v Alpe a 2. v Mistrovství ČR. 

-pat-
Lyžaři HB Ski Teamu se prosadili na mezinárodním poli
O posledním červnovém víkendu se lyžaři HB Ski Teamu zúčast-
nili mezinárodních závodů v travním lyžování v rakouském Trai-
senu. „Na Evropském poháru žáků obsadil Adam Hromádko ve 
starších žácích 3. místo a vysloužil si dokonce pochvalu od repre-
zentačního trenéra žactva České republiky,“ pochlubil se úspě-
chem svého svěřence trenér a závodník David Myslivec. Sám 
obsadil 26. místo v obřím slalomu a 27. místo v super-G, čímž zís-
kal nejlepší body do světového žebříčku v dosavadní kariéře.  
O týden později se závodníci David Myslivec a Michal Hromádko 
vypravili do Čenkovic v Orlických horách, kde se konal Světový pohár 
v travním lyžování. David Myslivec si ve slalomu dojel pro 25. místo, 
které pro něj znamenalo první body ve světovém poháru a považuje 
ho za jeden z největších úspěchů. Více informací o mladých lyžařích 
naleznete na stránkách www.hbskiteam.cz.

(aš)

Soutěžní dostaveníčko ohařů a psů malých plemen 
Sedmý ročník Havlíčkobrodského poháru 19. a 20. července  
v Perknově, soutěže ohařů (18) a psů malých plemen (12), jejímž 
pořadatelem byl Okresní myslivecký spolek Havlíčkův Brod ve 
spolupráci s MS Perknov, se opět vydařil.
„Psi odvedli vynikající práci jak v lese, tak na vodě a u zkoušek 
obstáli. Potvrdilo se, že majitelé – vůdci výcvik svých psů předvedli 
na výbornou“ hodnotil Petr Kruntorád, jednatel spolku.
Nejlepším psem malých plemen byl vyhlášen s plným počtem 
bodů německý lovecký teriér, vůdce M. Takacz ze Světcova. Z vel-
kých plemen byl vyhlášen nejlepším psem německý krátkosrstý 
ohař, vůdce J. Rozkošný z Přelouče.

(ja)
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Co možná nevíte
Revitalizace středu města II.

Estetická hodnota náměstí je velmi důležitá. Vzpomeňme vánočního 
osvětlení a hned nám musí být jasné, jakou atmosféru může vzhled 
náměstí vyvolávat. Je krásné už nyní, obsahuje ale řadu rušivých prvků, 
které by měly být nahrazeny takovými, kterými naopak naše náměstí 
ještě zkrásní. Jak je to ovšem z té praktické stránky?
Stávající stav náměstí vykazuje celou řadu nedostatků, které by měly 
být celkovou změnou napraveny. Nedostatky jsou jak v rovině estetic-
ké, tak i technické. Po celém náměstí chybí dešťová kanalizace, všechny 
vody ze střech stékají na náměstí, po chodníkách dolů do Dolní ulice. 
V zimě v době tajícího sněhu plocha namrzá a stává se nebezpečnou. 
Navíc dlažba je sice zámková, ale hladká, obrubníky jsou hladké betono-
vé a s vodou a prachem v létě občas působí jako kluzná plocha. Se svody 
dešťových vod se musíme dostat až do Sázavy, takže do Dolní ulice a do 
Žižkovy. Inženýrské sítě by měly být po opravě v takovém stavu, aby se 
po dlouhá desetiletí nemuselo pod povrch zasahovat.
Materiály a povrchy jsou nesourodé – betonová a kamenná dlažba  
v různých variantách. Část obrubníků je kamenná, jiná betonová, nedo-
statkem je i typ osvětlení, které tvrdě ruší atmosféru náměstí. Celá plo-
cha bude převedena do kamenného provedení z desek širokých 50 cm 
a proměnné délky až do 90 cm. Podobné ještě můžeme vidět na příklad 
na Rubešově náměstí. Bude z lipnické žuly, s hrubým, „neklouzavým“ 
povrchem. Parkovací místa vyznačí jen typ kamenné dlažby.
Zeleň v květináčích také není estetickým řešením mobiliáře. Ten by měl 
být jakýmsi originálním šperkem náměstí – květináče, odpadkové koše, 
lavičky, stojany na kola atd.

Komunikace v Dolní ulici a na Havlíčkově náměstí by se měly zúžit. 
Není to v době se vzrůstajícím počtem aut a zahlcováním vozovek 
nelogické?
Často občané říkají, že je chybou až nesmyslem zužovat komunikace  
a snižovat jejich průjezdnost v Dolní ulici a na Havlíčkově náměstí. Dnes 
jsou však trendy takové, aby se zvyšovala bezpečnost dopravy v klido-
vých zónách, k čemuž toto opatření napomůže. Dopravní zatížení do 
budoucna se bude zvyšovat, ale cílem je náměstí zklidnit. Auta by měla 
projíždět omezenou rychlostí, ten, kdo nebude mířit přímo na náměstí, 
bude hledat jinou trasu. Pěší na náměstí budou mít naopak větší pohodu. 
I když komunikaci v Dolní ulici zúžíme, stále bude 3m pruh při omezení 
rychlosti zcela dostatečný pro průjezd vozidel. Naopak chodníky budou 
širší, pohodlnější a bezpečnější. To pak maminka s kočárkem ocení.
Režim vyústění Dolní ulice na Žižkov zůstane stejný, bude naopak zdo-
konaleno odbočování autobusů. Zásobování vychází z dedukce, že vět-
šina objektů v Dolní ulici má zásobování z komunikace Na Valech. Navíc 
budou dvě parkovací zásobovací místa umožněna částečným najetím do 
prostoru pro chodce, který bude dostatečně široký. 
Ve středu města je pro bezpečnost důležité, aby se vozidla pohybovala 
pomalu.

Dopravu chcete zklidnit, což představuje přece jen pro řidiče určitá 
omezení, částečně i vytlačení dopravy z centra města. Nebojíte se 
umrtvování náměstí?
Náměstí je snahou zklidnit, preferovat pěší dopravu a oživit centrum 
kulturními, sportovními a společenskými akcemi, trhy a podobně. Letní 
kino je nedávná ukázka toho, co se dá na náměstí dělat, jak zde vytvořit 
příjemnou atmosféru a náměstí zaplnit. V poslední době bylo několikrát 
krátkodobě pro dopravu uzavřeno, například o trzích řemesel a bylo to 
kladně hodnoceno. Atmosféra trhů je tak daleko příjemnější. Na Vánoce 

bychom rádi město oživili pěknými trhy, kultivovat bychom mohli i ty 
sobotní. Proto budou v dlažbě zapracovány přípojky pro elektroinstalaci, 
vodu a někde i kanalizaci. S pořádáním akcí souvisí i návrhy pana archi-
tekta, jak dát centru města specifický punc.
Jednak specielním osvětlením některých solitér – Koudelovy kašny, 
Mariánského sloupu, nároží budovy radnice a Havlíčkova domu, Mali-
nova domu jako jedné z nejkrásnějších staveb a Staré radnice. Světelné 
zdroje budou použity úspornější a svítit se bude jen po určitou dobu, 
takže by se neměly dramaticky zvyšovat náklady a naopak efekt by měl 
být výrazný. Dalším specifikem je nápad architekta Buriana udělat na 
náměstí připomínku Karla Havlíčka, některých jeho myšlenek. Samotné-
mu Havlíčkovi by se to možná nelíbilo, ale vybrali jsme si jeho jméno do 
názvu a je pro město neodmyslitelně symbolem.
Posledním ozvláštněním by měla být originální montovatelná konstrukce 
jeviště na náměstí, která by sloužila jako stálý letní stánek. Například v Bri-
xenu mají něco podobného. Krásná tribuna se světelným portálem, kde 
začínají s programem děti na začátku prázdnin (akademie, majálesy a růz-
ná představení), je pak přes léto k dispozici pro nějaké kulturní produkce. 

Jak dopadly diskuze o diagonále? Budou zde zachovány zastávky měst-
ské hromadné dopravy?
Zachování diagonály respektuje původní vzhled náměstí, zůstane i mož-
nost objezdu náměstí. Jsou navrhovány i prahy, které by měly zaručit 
průjezd nízkou rychlostí. Sčítání aut, které probíhá ve spolupráci s ŘSD 
umožní udělat si obraz o migračních směrech vnitroměststké dopra-
vy i tranzitu. Mnoho řidičů, kteří nebudou potřebovat dojet přímo na 
náměstí, bude volit jinou trasu, budou více využívat obchvatu. Po dokon-
čení jeho další části se dokonce může uvažovat o tom, že na náměstí by 
bylo možné dojet a zaparkovat, ale bylo by neprůjezdné. Stále se také 
zkoumají možnosti záchytných parkovišť okolo středu města. Docela se 
osvědčuje parkování například po bývalém autobusovém nádraží, které 
je v dostupné vzdálenosti. Je šance, že se podaří zkultivovat parkoviště  
v prostoru u KD Ostrov. 
Městská hromadná doprava a nástupní i výstupní zastávky všech linek 
zůstanou na náměstí. Zatím je uvažováno, že stání zůstanou na diagoná-
le. Mělo by zde vzniknout kioskové občerstvení s přístřešky, kde by bylo 
možné se také schovat před deštěm. Návrh umístění i zastávek však není 
ještě zcela dopracován. Prodiskutovávají se různé varianty. 

Projekt ještě není dopracován, diskuze tedy nejsou uzavřeny. Kdy  
a o čem plánujete další setkání s veřejností?
Další beseda bude začátkem října, kdy už bychom mohli projekt pro sta-
vební povolení veřejnosti představit. Besedy osobně vítám. Každému 
vyjít vstříc nejde, ale já si připomínek velice vážím, člověk vidí, že to lidé 
myslí upřímně a rozčilují se kvůli něčemu, co je jim blízké. Na základě 
diskuze s občany se přehodnotila situace rozšíření počtu stromů, nako-
nec stromů bude více, vzrostlé s dobrým založením, s dostatečným 
množstvím laviček pod korunami. Určitě budeme uvažovat i o dalších 
podnětech, všem nám jde přece o to, aby se nám na náměstí líbilo.

rozhovor s místostarostou Liborem Honzárkem 
připravila Světlana Pátková

Ing. arch Aleš Burian nar. 1956, Absolvent Fakulty architektury VUT 
Brno, účastník architektonického semináře La citta e il Fiume ve Flo-
rencii, učil v r. 1992–99 na Fakultě architektury VUT Brno. V současnos-
ti působí v atelieru Burian–Křivinka, Brno 
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Průzkum veřejnosti ukázal přednosti i slabiny
Výsledek výzkumu veřejnosti, který mapuje komunikaci s občany, 
zaměřuje se na sledovanost městem placených informačních kanálů 
– Havlíčkobrodských listů, Radničního okénka a internetových strá-
nek města – a nastiňuje další vývoj mediální strategie v Havlíčkově 
Brodě, byl v závěru června předložen zastupitelstvu města. Stručný 
výtah z obsáhlé závěrečné zprávy, doplněný komentářem starostky 
města přináší Havlíčkobrodské listy.
Průzkum byl uskutečněn na výběrovém souboru 400 osob starších 
18 let. Jeho metodika umožnila získat aktuální reprezentativní odraz 
mínění dospělé populace na téma komunikace vedení města s obča-
ny prostřednictvím médií. Z hlediska dotazových míst byl výzkum 
organizován tak, aby zachytil názory občanů, bydlících v centrální 
části města, jeho okrajích i přidružených obcích.

Výzkum se vyznačoval minimálním procentem odmítnutí rozhovoru 
ze strany těch, kteří byli požádáni o vyjádření svých názorů na před-
ložené téma. Ke vstřícnému postoji respondentů přispělo zejména 
to, že předmětem dotazování bylo téma komunikace města s občany. 
Nezřídka přitom bylo z jejich reakcí patrné překvapení a pocit zado-
stiučinění, že se vedení města k takovému kroku odhodlalo.
Průzkum veřejnosti doporučil mediální výbor zastupitelstva a zpraco-
vala jej firma DEMA a.s., která zvítězila ve výběrovém řízení se zakáz-
kou za 145 tis. Kč. S výsledky výzkumu, který je podkladem pro další 
rozvoj mediální strategie města, pracuje nyní rada a zastupitelstvo 
města. Občané se budou moci s detailní zprávou o průzkumu sezná-
mit na webových stránkách města. 

-pat-

Komunikace s občany 
DEMA:
Když se občané zamýšleli nad tím, jak probíhá komunikace mezi 
nimi a městem, bylo z jejich odpovědí patrné poměrně příznivé 
hodnocení, neboť dvě třetiny jsou přesvědčeny o tom, že rada  
a zastupitelstvo mají dobrý přehled o stavu města a také, že o své 
práci, plánech a záměrech poskytují navenek dostatečné infor-
mace. 
Jestliže je na jedné straně většinou občanů pozitivně kvitován 
dostatek možností předkládat městu své připomínky a náměty, 
na straně druhé se objevuje poměrně značná kritika toho, jakou 
odezvu taková občanská aktivita má. 
Minimálně každý druhý občan je totiž přesvědčen o tom, že měs-
to názory svých občanů dostatečně nerespektuje. Tuto reflexi 
nelze podceňovat už proto, že z řad některých skupin obyvatel,  
a to osob ekonomicky aktivních (téměř dvě třetiny) a podnikatelů 
(téměř tři čtvrtiny), zaznívá výrazně kritičtěji.
Starostka Jana Fischerová:
Jsem ráda, že komunikace mezi občany a radnicí se vylepšuje  
a vylepšuje, ale stále si myslím, že nemůžeme být v tomto doko-
nalí a i když informace opakujeme, k občanům se přesto nedosta-
ne všechno. Proběhlo vyhodnocení výzkumu, které pro mě bylo 
překvapením spíše pozitivním.
Když občané píší na radnici, ne vždy je všechno včas a detail-
ně vyřešeno, protože samospráva není o jednom člověku, ale  
o 25-členném zastupitelstvu, různých politických názorech. Tím 
je všechno složitější než například ve firmě. Chápu, že se vždy 
nevyřeší vše tak, jak si občané přejí, a to se promítlo ve výsledku 
výzkumu. 
Těší mě však, že lidé, kteří s námi komunikují ať osobně nebo 
písemně, telefonicky nebo přes internet, vědí, že za námi mohou 
kdykoliv přijít, i když nejsou úřední dny, vždy je tu někdo z vedení, 
kdo je ochoten se jim věnovat. Snažíme se být radnicí otevřenou.

Havlíčkobrodské listy 
DEMA:
Havlíčkobrodské listy jsou nejvýznamnějším mediálním zdrojem, 
kterým se dostávají informace od vedení města směrem k jeho 
obyvatelům. Naprostá většina (84 %) občanů se řadí mezi jejich 
čtenáře a každý druhý čtenář je čte pravidelně. 
To, že občané dostávají Listy automaticky a nemusí za ně platit, je 
jimi, jak vyplývá z doprovodných komentářů, přijímáno spíše jako 
samozřejmost, bez uvědomění si prioritní úlohy této tiskoviny, tj. 
zdroje informací, který je žádoucí si nejen přečíst, ale i vstřebat  
a v určitých směrech se jím řídit. 
Havlíčkobrodské listy obsahují kromě ohlédnutí se za událost-
mi lokality Havlíčkova Brodu a aktualit, jejichž obsah má časové 
omezení, i informace trvalejšího rázu (např. rozpočet města), pře-
sahující horizont jednoho měsíce. Pouze malá část čtenářů si však 
výtisky, případně některé jejich části, ponechává. Nepravidelné 
a nedůsledné čtení a likvidace výtisků po přečtení (90 % využí-
vá výhradně tištěnou podobu Listů) mohou podmiňovat záchyt 

informací zásadního charakteru v povědomí občanů a vyvolávat 
v nich pocit informační nedostatečnosti ze strany města. 
Vyhledat si články v archivu Havlíčkobrodských listů prostřednic-
tvím návštěvy veřejné knihovny či internetu není pro většinu čte-
nářů zvykem (89 %).
Starostka:
Havlíčkobrodské listy se snažíme co nejvíce přibližovat občanům, 
aby se v nich našli, prezentovat jejich aktivity, činnost různých 
spolků, dávat odpovědi na konkrétní otázky.

Radniční okénko 
DEMA:
Z médií, provozovaných a financovaných městem Havlíčkův Brod, 
je Radniční okénko kabelové televize tím, které dopadá na výraz-
ně menší podíl obyvatel než Havlíčkobrodské listy a internetové 
stránky města. Pouze více než čtvrtina občanů (29 %) patří mezi 
jeho diváky. Jenom každý čtvrtý z nich sleduje tuto relaci pravi-
delně. 
Ačkoliv obdobně jako je tomu u Havlíčkobrodských listů má občan 
možnost využít ke sledování internetový přenos (a to včetně 
archivu starších vysílání), naprostá většina diváků upřednostňuje 
klasický přenos kabelovým vysíláním prostřednictvím TV.
Starostka:
Víme všichni, že přenos obrazem má mnohem větší dopad, ale 
ne každý občan ví, že může radniční TV pořady sledovat na webo-
vých stránkách města www.muhb.cz. Tam je možnost neomeze-
ná časem, jsou zde k dispozici i starší záznamy z archivu.

Internetové stránky 
DEMA:
Významným informačním zdrojem, i když ne tak, jak by bylo 
žádoucí, jsou internetové stránky města (navštěvuje je 38 % 
občanů, z nich pouze každý třetí pravidelně). 
Získaná data dokumentují, že se jedná o oblast, které je nutno 
věnovat prioritní pozornost. V souvislosti s mediální strategií  
jde především o vícezdrojové působení (zde prostřednictvím 
Havlíčkobrodských listů, Radničního okénka a www stránek měs-
ta) a také efektivity toku informací a investic, které jsou do nich 
vkládané z rozpočtu města. Zvláště tehdy, kdy se převážná část 
čtenářů, diváků a uživatelů staví rezervovaně až vyhraněně odmí-
tavě k možnosti rozšiřování placené komerční reklamy, která by 
se mohla stát zdrojem spolufinancování uvedených médií. 
Starostka:
Webové stránky mají nyní nový kabát. Rádi bychom měli zpětnou 
vazbu, co by tam občané chtěli mít nebo co jim na nich chybí. 
Mohou psát dotazy přímo mně osobně nebo zastupitelům měs-
ta, budou předány, zodpovězeny. Jsme připraveni diskutovat. 
Uvažuji i o „chatování se starostkou“ v pravidelnou dobu. Je to 
velmi dobrý způsob, jak získat zpětnou vazbu a nápady od mla-
dých lidí.

Světlana Pátková
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Od každého trochu
Hluchota izoluje od lidí
Nechceme, aby tomu tak bylo, a proto nabízíme takto postiženým  
v rámci celého okresu občasná setkání, kde se mohou dozvědět nové 
poznatky o pomůckách (telefon či zvonek pro postižené a další mož-
nosti slev pro mladé i seniory). Můžeme pozvat opraváře, kteří na 
místě seřídí či opraví sluchadlo. Chceme všem pomoci snášet toto 
postižení, ať už jde o možnost začlenění do pracovního procesu, či 
poučit rodiče, kteří mají takto postiženého potomka. Kdo má chuť 
pracovat ve znakové řeči jako tlumočník, naučí se to také u nás. 
Přijďte i s návrhy, co vás tíží. Kdo nemá žádný konkrétní důvod, ale 
chtěl by se prostě sejít a probrat chod světa nebo se dozvědět něco  
i z jiného soudku, ať už je to životní styl, zdravá výživa nebo jiné 
oblasti mediciny, nyní má možnost v salonku pro 30 osob. Je to sice 
za určité vstupné, ale také s možností si uvařit třeba svoji kávu.
Chceme, pokud to bude vaše přání, oživit či rozšířit členskou základ-
nu, abychom se mohli specifikovat. Spojením s tělesně postiženými 
to nelze uplatnit. Kontaktujte nás i v případě, že máte problém se do 
Brodu dostat a potřebujete pomoci se sluchadlem. Můžeme za vámi 
bezplatně přijet. Budeme také vděčni za vrácení sluchadla po zemře-
lém, pokud bylo poskytnuto pojišťovnou. To chceme zapůjčovat těm, 
kdo poslali své sluchadlo do opravy. 
Aby se vše mohlo co nejdříve uskutečnit, včetně nákupu pomůcek či 
baterií, kontaktujte paní Jiřinu Kocmanovou, tel. 606 957 295 nebo 
nás najdete každou středu na novém působišti v Nádražní 397, 3. pat-
ro, kde je i bezbarierový přístup od autobusového nádraží.
Těšíme se na kvalitnější spolupráci.

František Štický

Evropský den bez aut a omezení řidičů – 22. 9. 2008 v Havlíčkově Brodě
V rámci Evropského dne bez aut (EDBA) 22. září (pondělí), ke kte-
rému se přihlásilo prostřednictvím několika akcí i město Havlíčkův 
Brod, bude pro motorovou dopravu uzavřena Štáflova ulice. Ulice 
Dobrovského a ulice B. Němcové – U Trojice zůstanou standardně 
průjezdné.
Zásobování bude možné ulicí Příčnou, do Kotliny a jejího okolí ulice-
mi P. F. Ledvinky a U Stadionu. Zde jsou však pro větší nákladní vozy 
problematické křižovatky. Domníváme se, že u včas podané informa-
ce by nemělo být problémem v případě potřeby domluvit jiný termín 
dodávky zboží, služeb apod. 
Štáflova ulice bude uzavřena od 7.00 do 18.00 hodin a v tu dobu v ní 
bude vytvořena pěší a cyklistická „studentská“ zóna. 

Odbor ŽP

Sbírky šatstva na novém místě
Pravidelné sbírky šatstva pořádané Oblastní charitou Havlíčkův Brod 
se od jara 2006 konaly v objektu po bývalých stavebninách na nepla-
ceném parkovišti u KD Ostrov. Toto místo se ale zejména v posled-
ní době neosvědčilo. Zabezpečení objektu za stávajících podmínek 
není dostatečné a někdo do objektu vlezl, pytle a krabice rozřezal a 
oblečení z nich vyházel. Než k odvozu věcí došlo, tak pršelo a déšť 
většinu sbírky znehodnotil. Zničené šatstvo ze skladu bývalých sta-
vebnin samozřejmě Diakonie Broumov neodvezla a Oblastní charitě 
Havlíčkův Brod nezbylo nic jiného než objednat kontejner a oblečení 
zlikvidovat. 
Žádáme všechny občany Havlíčkova Brodu a okolí, kteří sbírek šatstva 
využívají, aby na neplacené parkoviště u KD Ostrov již žádné šatstvo 
nevozili. Po prázdninách se budou konat sbírky šatstva na náklado-
vém nádraží (u prodejny ZZN za „Černým mostem“) přímo do přista-
veného vagonu, a to ve středu 1. října 2008 od 8 do 17 hodin a potom 
až 11. března 2009. Prosíme, abyste tyto termíny respektovali a nevo-
zili šatstvo mimo ně, protože jinak opravdu nebude využito žádným 
smysluplným způsobem. Pokud vám termíny sbírek šatstva nevyho-
vují, dovezte oblečení raději rovnou do Technických služeb. I nadále 
platí, aby lidé nosili šatstvo v krabicích či pevných pytlích, což často 
nebývá dodržováno. „V případě, že nebudou tato pravidla respekto-
vána, dojde ke zrušení sbírek šatstva úplně, protože Oblastní charita 
Havlíčkův Brod z nich využívá nyní pouze nepatrný zlomek,“ shrnuje 
situaci ředitelka Oblastní charity Havlíčkův Brod Anna Blažková. 

Hana Fikarová, Oblastní charita Havlíčkův Brod

Městské informační centrum Havlíčkův Brod, Havlíčkovo nám. 57
telefon: 569 497 357, 569 497 353 – fax: 569 497 299 
e–mail: icentrum@muhb.cz – internet: www.muhb.cz
Otevírací hodiny: Po–Pá 9–17 h. So 8–12 h. Mimo provozní dobu poskytne 
základní informace Muzeum Vysočiny Havlíčkův dům.

Každý občan zná svého strážníka
Znáte „svého“ strážníka? Míníme toho, který má na starosti 
oblast, kde bydlíte. Možná někteří z vás ano, jiní odpoví, že ne. 
Ovšem skutečně „svého“ strážníka opravdu máte a můžete ho 
znát. 

Systém, kdy každý občan zná jmenovitě strážníka ze svého rajonu, 
se prosazuje v poslední době hlavně u menších měst, kde není  
k dispozici linka 156. „V našem městě funguje tento systém již 12 
let, navíc je možné využít bezplatného volání na telefonní číslo 
156,“ říká ředitel městské policie Jan Pavlík.

Městská policie v Havlíčkově Brodě se čtyřiadvaceti strážníky je 
rozdělena na čtyři směny, které slouží ve 12 hodinových inter-
valech. V přidělených rajonech kontrolují strážníci dodržování 
městských vyhlášek, například 
neoprávněný zábor veřejné-
ho prostranství, zimní údržbu 
chodníků, nahlašování pře-
kopů, kontrolu přihlášení psů  
a případný odchyt volně pobí-
hajících, závady na veřejném 
osvětlení, nepořádek na veřej-
ných prostranstvích, vypalování 
trávy a pálení umělých hmot, 
likvidaci divokých včelích rojů, 
evidují podněty a připomínky 
občanů, které následně vyhod-
nocují a řeší. K trvalým úkolům 
strážníků patří také vytipování 
nových parkovacích míst a návr-
hy na změny dopravního znače-
ní nebo vyhledávání vraků. Strážníci zajišťují v případě potřeby 
také denní dohled nad bezpečím na přechodech pro školní děti i 
řešení sousedských vztahů. Dohlížejí na dodržování nočního kli-
du, veřejného pořádku a ochranu majetku.

Obracet se můžeme s důvěrou na „svého“ strážníka, ale i na 
linku 156. „Každý občan v Havlíčkově Brodě tak má svou měst-
skou policii,“ žertuje ředitel Jan Pavlík, a má v podstatě pravdu. 
Ve městě této velikosti je tísňové volání praktické a osvědčené. 
Kromě toho má každý rajon šestici strážníků, které vám tímto 
představujeme:
Směna A 
Hranice na jedné straně je potok Žabinec, ulice Lidická, Jihlavská 
a okolní ulice, Průmyslová, celé nádraží Vysočany, druhou hranicí 
je řeka Sázava. 
Velitel směny: Antonín Beránek 
Strážníci: Tomáš Šimek, Rostislav Janovský, Jan Klement, Lukáš 
Bezouška, Pavel Myslivec
Směna B  
Od parku Budoucnost (včetně), sídliště Výšina, ulice Pražská, po 
ulice Rozkošská – Perknovská. 
Velitel směny: Jiří Tecl 
Strážníci: Zdeněk Joska, Jan Šrámek, Ondřej Kopecký, Tomáš 
Lébl, Karel Capouch
Směna C  
Od řeky Sázavy, Žižkov, po park Budoucnost (včetně). 
Vedoucí směny: Zdeněk Vašíček 
Strážníci: Karel Ventluka, Stanislav Rybáček, David Wasserbauer, 
Petr Súkeník, Zbyněk Prášek
Směna D 
Letná, Perknov, Humpolecká a okolní ulice po potok Žabinec. 
Velitel směny: Pavel Duben 
Strážníci: Milan Trňák, Václav Kuttelwascher, Daniel Rieger, 
Radek Krpálek, Kamil Kopecký

Centrum města mají na starosti všechny směny, takže v každé 
službě strážníci do obchůzky pravidelně zařazují náměstí a cen-
trum města (nevyjmenované ulice).

-pat- 
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Od každého trochu

Tento projekt je spolufinancován  
Evropským sociálním fondem  

a státním rozpočtem České republiky.

Mateřská škola Šmolovy 
je jednotřídní předškolní zařízení, které vychází ve své výchovně 
vzdělávací práci z programu Zdravá mateřská škola a zaměřuje se 
především na výchovu dětí ke zdraví a zdravému životnímu stylu. 
Zdraví není jen nepřítomnost nemoci, ale je to i pocit subjektiv-
ní životní pohody, souladu a harmonie. Proto se snažíme dětem 
vytvořit podnětné prostředí, dbát na jejich tělesnou pohodu, 
umožnit jim dostatek volného pohybu a vytvořit dětem bezpečné 
sociální prostředí. Snažíme se, aby se děti cítily v naší školce v bez-
pečí, téměř jako doma. U většiny dětí je první cesta od maminky 
provázena velkými obavami z neznáma, proto umožňujeme dětem 
tuto první cestu do „velkého světa“ absolvovat společně s mamin-
kou. Pro děti v mateřské škole je potřebný pocit volnosti a vlastního 
rozhodování, proto si mohou samostatně zvolit nabízenou činnost, 
vybrat hračky, je jim umožněn dostatečný prostor k volnému pohy-
bu a k pohybovým aktivitám. V určitém časovém rozpětí mohou děti 
podle své potřeby posvačit, děti se samostatně obslouží, mohou 

si určit podle potřeby velikost porce. Samozřejmostí je zachování 
pitného režimu během dne a každodenní přísun vitamínů formou 
ovocných a zeleninových mís. Respektujeme i různou potřebu dél-
ky odpočinku, děti tzv. nespící mají po krátkém odpočinku možnost 
náhradních klidných činností, při kterých neruší své spící kamará-
dy. V rámci výchovy ke zdraví je do každodenních činností zařazo-
váno cvičení jógy formou hry „na zvířátka“, a hra na flétnu, která 
přispívá k posílení dýchacích cest dětí. Součástí činností dětí jsou 
také míčkové automasáže rukou a chodidel, ale i psychomotoric-
ké hry pro uvolnění a koncentraci. Prostorná zahrada je využívána 
ke každodenním pobytům na čerstvém vzduchu a k pohybovému 
vyžití dětí. 
Těmito postupy chceme přispět k tomu, aby děti byly zdravě sebe-
vědomé, samostatné v rozhodování, nebojácné a aktivní v překo-
návání nástrah, které je čekají ve světě „dospělých“. Tyto postupy 
rozpracováváme do výchovně vzdělávacího plánu Zdravé mateřské 
školy, který bude vodítkem v naší práci a v budoucnu chceme usilo-
vat o zařazení naší mateřské školy do sítě Zdravých MŠ.

M. Bártů

Představujeme mateřské školy 

Byli jste při tom
Po dobu více než dvou let jste se na 
stránkách – tedy přesněji vždy na jed-
né straně, specielně k tomu vyhrazené 
– nejprve Včely a nyní Havlíčkobrodských 
listů setkávali s informacemi z projektu 
EQUAL/MOPPS (Modelový program pod-
pory slaďování rodinného a pracovního 
života). Ať pojednávaly o jakékoliv projek-
tové oblasti, vždy byly doprovázeny daty 
– zjištěními a názory nejrůznějších cílo-
vých skupin z Vašeho regionu. Můžeme je 
tedy označit za adresné, vyjadřující názo-
ry obyvatel žijících na Vysočině.
Pilotní prorodinný program ověřovaný 
v kraji Vysočina signalizoval, že v přípa-
dě rodiny a jejího významu se nejedná  
o pomíjivý nebo okrajový jev, ale o zásad-
ní společenskou orientaci a nutnou pod-
mínku udržitelnosti rozvoje jednotlivých 
lokalit a regionů. 

Co nyní víme
Postupně jsme zjišťovali názory a posto-

kamene úspěchu. Na ni je třeba neustále 
klást důraz. Ukázalo se také, že případný 
úspěch či neúspěch nestojí jen na finanční 
stránce věci, jak by se bylo možné domní-
vat, ale také na výchově k zodpovědnému 
přístupu k rodičovství a vlastně k celému 
našemu životu.

Co bude dál
Projekt jako takový skončil, ale o výsled-
cích jeho práce, jak přímo v Havlíčkově 
Brodě, tak v celém regionu Vysočina, 
budete Vy, coby občané tohoto kraje, 
jistě nadále slyšet. Ať už to budou řešení 
prorodinných záležitostí na úrovni Vaše-
ho města – např. služby Informačního  
a poradenského centra v Havlíčkově Bro-
dě, jehož činnost bude pokračovat dál, 
kraje – např. řešení zaměstnanecké politi-
ky nebo státu v otázkách zajištění služeb 
péče o dítě (školky, družiny, nerodičovská 
péče).
Přáli bychom si, aby výsledky práce part-
nerství MOPPS, jehož členem bylo i Vaše 
město, sloužily ku prospěchu nejen rodin, 
ale celé naší společnosti

PhDr. Bohumíra Jozífková
ředitelka Dema, a.s. 

je nejrůznějších subjektů. Namátkou lze 
uvést širokou veřejnost, rodiny, zaměst-
navatele, starosty menších obcí, poskyto-
vatelky služeb péče o dítě, ženy – matky 
na rodičovské dovolené, ženy – babičky 
malých dětí, zástupkyně knihoven aj. 
Všichni dotazovaní se shodují na tom, že 
rodina je základ společnosti a že je nutné 
řešit problém, jak dát do souladu pracov-
ní a rodinné povinnosti. Jejich představy, 
jak tuto oblast řešit, však byly v řadě věcí 
odlišné. 
Aby se za daných podmínek dosáhlo 
konsensu, je nezbytně nutné o tematice 
sladění rodinného a pracovního života 
otevřeně a dostatečně mluvit, psát na 
stránkách regionálních i celorepubliko-
vých periodik, zařazovat ji na seznam 
dění na úrovni obce atd. Uspokojivé 
řešení vyžaduje kompromis – dát do sou-
ladu potřeby a možnosti jak rodin, tak 
poskytovatelů služeb a zaměstnavatelů, 
potažmo celé společnosti. Z toho vyplý-
vá požadavek spolupráce jako základního 

Co nového v projektu EQUAL?
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v Brielle, absolvovali prohlídku lodi P&O Ferry 
v přístavu Europort, projeli se na historické lodi 
Gézů a cestou do Belgie projeli podmořským 
tunelem. Večery trávili v rodinách nebo při 
společném programu – navštívili například čín-
skou restauraci nebo barbecue party, kterou 
hostitelé přichystali na závěrečný večer. Kromě 
zajímavých míst poznali studenti i nové kama-
rády a zdokonalili se v angličtině: „Na Nizo-
zemsku mě fascinovali především lidé, kteří 
jsou velice kamarádští a pohostinní. Co se týče 
krajiny, nemůžu nezmínit nekonečnou rovinu, 
větrníky a tulipány, kterých jsme ale kupodivu 
moc neviděli. Myslím si, že to byl skvělý závěr 
školního roku, poznali jsme jinou kulturu, zdo-
konalili se v cizí řeči a našli si nové přátele,“ 
shrnula desetidenní pobyt septimánka Tereza 
Roztočilová. Druhá část výměnného pobytu, 
to znamená návštěva Holanďanů v Havlíčkově 
Brodě, se uskuteční v červnu 2009.

(aš)

Spišská Nová Ves
Vyhlásili verejnú zbierku
Od 15. 7. do 31. 12. 2008 Rochus – Rozvoj Spiša, 
nezisková organizácia, vyhlásila verejnú zbier-
ku na výstavbu baníckej expozície – symbolic-
kej banskej veže v Spišskej Novej Vsi. Táto má 
stáť na Nábreží Hornádu, teda na mieste, kde  
v minulosti bola banská osada zvaná Klepár. 
Osada dostala názov podľa klopačky, zvolávaj-
úcej baníkov do práce. Cieľom zbierky je ucho-
vávanie baníckych tradícií. Výťažok zbierky 
bude použitý na výstavbu symbolickej veže.
Účet: Dexia banka Slovensko, a. s., číslo účtu 
3430032030/5600, info: 0904 304 184, 
www.rochus.info. 
 
Tri korunky krásy putovaly do Popradu
Druhý júlový piatok sa v Spišskom divadle  
v Spišskej Novej Vsi uskutočnil v poradí 10. jubi-
lejný ročník o najkrajšiu Spišiačku – MISS SPIŠA 
2008. Deviatku finalistiek tejto súťaže krásy, 
ktorú organizuje Agentúra Štýl, tvorilo šesť 
Popradčaniek, jedna finalistka bola zo Ždiaru  
a po jednej boli z Gelnice a Letanoviec.

Zľava Eva Šajbidorová, Andrea Budziňáková  
a Gabika Konečná. 

Ako prvú dekorovali MISS SYMPATIA. Ten-
to titul na základe hlasov čitateľov z regio-
nálnych médií získala 20-ročná Popradčanka 
Lucia Keštefranová. Druhou Vicemiss sa stala 
19-ročná Gabika Konečná, taktiež z Popradu. 
Aj prvá Vicemiss, s číslom 8., 20-ročná Eva 
Šajbidorová, pochádza z Popradu. Tento rok 
mesto pod Vysokými Tatrami však získalo aj 
prvenstvo a MISS SPIŠA 2008 sa stala 18-ročná 
študentka Andrea Budziňáková. „Je to úžas-

AKTUALITY Z PARTNERSKÝCH MĚST

Brielle

Čtyři večerní pochody školáků
Každý rok v červenci se školáci základních škol  
v Brielle účastní čtyř večerních pochodů. Letoš-
ní pochody provázelo příznivé počasí, proto 
proběhly bez problémů. K jejich ukončení při-
šla školákům pogratulovat starostka města  
a samozřejmě nechyběly ani květiny a sladkosti. 

Ve Zwartewaalu bylo otevřeno nové hřiště 
pro mládež
Podle plánu města Brielle bylo slavnostně ote-
vřeno koncem června hřiště pro mládež od 12 
do 18 let v části města Zwartewaal. Na hřišti je 
možné si zahrát fotbal nebo provozovat jiné 
mezi mládeží oblíbené sporty. Dozor a péči  
o hřiště bude provádět skupina obyvatel Zvar-
tewaaldu, policie a mládežnická organizace 
Push.

Kees Haanstra a Jiřina Ramaekersová

Gymnazisté zakončili školní rok v Brielle
Čtyřicítka studentů Gymnázia Havlíčkův Brod 
se na konci června zúčastnila výměnného 
pobytu v holandském Brielle. Gymnazisté 
bydleli v rodinách svých vrstevníků v Brielle  
a okolních městech. Program na víkend obsta-
rali studentům jednotlivé rodiny a většina z nich 
zamířila na pláž. „Zažili jsme typické holandské 
počasí – silný vítr. Všude létal písek a na koupá-
ní v moři nebylo ani pomyšlení,“ popsala své 
dojmy osmnáctiletá Martina Blažková. Holand-
ští studenti chodili v týdnu do školy a program 
pro Čechy zajišťovali tamější učitelé. Broďáci 
navštívili největší evropský přístav Rotterdam, 
hlavní město Amsterdam, Haag, belgické Brug-
gy a poznali i zajímavá místa hostitelského 
Brielle. Většina území Holandska je vytvořena 
uměle a voda, se kterou Nizozemci od nepamě-
ti bojují, se promítla i do náplně. Gymnazisté 
si vyzkoušeli veslování na jezeře Brielse Maas  

ný pocit, nečakala som to. Je to však najkrajší 
darček, ktorý som dostala k svojím nedávnym  
18-tim narodeninám,“ prezradila pre naše novi-
ny novopečená MISS SPIŠA 2008.

text a foto: Kveta Kucharovičová

Výměna zkušeností mladých novinářů
V týdnu od 20. do 26. července se ve Spišské 
Nové Vsi uskutečnil první ročník Letní žurna-
listické školy (LŽŠ). „Nápad uspořádat LŽŠ ve 
Spišské Nové Vsi vznikl už na podzim 2005, kdy 
jsme prezentovali první ročník našeho projek-
tu na spišské radnici před tehdejší primátor-
kou, kterou akce zaujala a uvedla, že by něco 
podobného mohlo vzniknout i na Slovensku. 
Od loňského podzimu jsme se začali s kole-
gou Markem Balážem z občanského sdružení 
Občania tretieho milénia zabývat přípravou, 
Marek Baláž podal několik projektů na donory 
na Slovensku a podařilo se mu získat prostřed-
ky, aby tři desítky zájemců mohly první ročník 
absolvovat,“ uvedl Milan Pilař, který se kempu 
zúčastnil jako lektor internetového zpravodaj-
ství. Vedle něho se z České republiky týdenní-
ho kempu účastnilo šest mladých lidí.
1. ročník Letnej žurnalistickej školy uspori-
adali Občianske združenie O3M a televízia 
Reduta Spišská Nová Ves. Je to letný kemp 
pre študentov stredných a vysokých škôl  
z celého Slovenska a Čiech. Tvoria ho woksho-
py, prednášky, teoretické i praktické základy 
žurnalistiky v sekciách: televízia, noviny, inter-
net, pod vedením skúsených novinárov. 

Cieľom školy je základná príprava mladých ľudí 
na prácu novinárov. Adepti žurnalistiky strávi-
li väčšinu času pri praktickej tvorbe vlastných 
správ a reportáží. Okrem práce v skupinách 
a prednášok s odborníkmi ich čakal napr. aj 
večer s redaktormi najsledovanejších TV spra-
vodajstiev Janou Dibákovou (TV JOJ) a Jánom 
Tribulom (TV Markíza), improvizovaná tlačov-
ka na Mestskom úrade v SNV, večer s bývalým 
generálnym riaditeľom SITA Pavlom Múdrym, 
či večer s americkým tlačovým atašé na Slo-
vensku Keithom Hughesom,“ popisuje průběh 
soustředění Kveta Kucharovičová, šéfredaktor-
ka Spišských hlasů.
„Škola je jen další důkaz toho, že zkušenosti 
se mezi oběma městy vyměňují. Naši mladí 
lidé, kteří byli v minulosti v Brodě, přišli s tou-
to iniciativou a dneska se ve Spišské Nové Vsi 
vzdělává třicet mladých lidí,“ hodnotil primátor 
města Ján Volný projekt, který podpořila vedle 
radnice ve Spišské Nové Vsi ambasáda Spo-
jených států amerických na Slovensku, Open 
society found, LOToS – spolek lokálních tele-
vizních stanic Slovenska a mediálními partne-
ry byla agentura SITA, TASR, TV JOJ a Markýza  
a deník Spišský Korzár a další regionální média 
v regionu Spišské Nové Vsi.

-red-
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z Hückelovy vily, se kterým jsem jezdil na závody po celé Evropě. 
Získali jsme čtyřikrát mistra republiky policejních psů, dvakrát mistra 
republiky belgických ovčáků a třetí místo na mistrovství světa bel-
gických ovčáků. Nyní mám mladého belgického ovčáka a začínám 
pracovat s dceřiným německým boxerem, a oba se mi zdají nadějní.

Sportovní výcvik, kterému se věnujete, se zdá na první pohled 
nebezpečný. Pokousal vás někdy pes?
Ano, stalo se mi to. Většinou k tomu však dochází v situacích, ve kte-
rých člověk něco zanedbá. Jednou jsem třeba psům nedal náhubky, 
protože jsem si myslel, že jsou přátelští. Oni k něčemu čuchli, dali 
se do sebe, já jsem je musel odtrhnout a kousli mě do ruky. Musím 
říct, že většinou je to chybou člověka. K pokousání dochází spíše  
u amatérů, kteří mají nové psy, neznají je a nemají k ním vztah. 
Lidem se zkušenostmi se toto obvykle nestává. 

Co byste poradil lidem, kteří chtějí začít se sportovní kynologií?
Důležité je dívat se na ty, kteří cvičí dobře a získávat tak zkušenosti. 
Ve výcviku je nezbytná důslednost, výdrž a láska ke zvířeti. V součas-
nosti nabízí sportovní kynologie mnoho disciplín, od záchranařiny 
přes sportovní výcvik po agility, kterým se věnuje spousta lidí. Každý 
si může vybrat, co se mu líbí – pejska cvičit nebo ho mít jen jako 
kamaráda. 

Máte vedle kynologie čas na jiné koníčky?
Mám rád přírodu, chovám ovečky, teď mám čtyři krásné kamerun-
ské. Pasivně se také zajímám o myslivost.

Aneta Štefánková

Jaromír Vácha
Havlíčkobrodský rodák Jaromír Vácha (*1955) se celý život věnuje 
kynologii a se svými psy nasbíral mnoho ocenění. Jedním z nejpres-
tižnějších je titul vicemistra světa, který získal se svým německým 
ovčákem Ergo Hartis Bohemia loni na mistrovství světa v Bratislavě. 
Trvale vynikající výsledky ve sportovní kynologii ocenil titulem Mistr 
sportu i Český kynologický svaz a letos v červnu byl Jaromír Vácha 
slavnostně přijat na havlíčkobrodské radnici.

Mnoho lidí má kynologii jako koníčka. Co vás přivedlo k tomu věno-
vat se psům profesionálně?
O psy jsem se zajímal už jako kluk a prvního německého ovčáka, Lor-
da, jsem dostal ve čtrnácti letech. Hodně jsem se mu věnoval, byl 
dobře vycvičený a určitě to přispělo k tomu, že jsem se později roz-
hodl jít k policii a pracovat jako psovod. Vystudoval jsem Základní 
policejní a Důstojnickou policejní školu, absolvoval psovodský kurz, 
kde se studenti seznamují s právním zásadami, například kdy ve služ-
bě použít psa. Dál jsem se odborně vzdělával sám.

V čem nyní spočívá vaše práce?
Pracuji jako zástupce výcvikového střediska pro výcvik v Kolíně. To 
znamená, že mám na starosti instruktory, kteří cvičí s psovody, kon-
troluji je a cvičím s nimi. Se svými psy jsem každý den, minimálně  
s nimi jdu na procházku a asi třikrát týdně je cvičím. 

V jakých disciplínách psi srovnávají své schopnosti na soutěžích, 
kterých se účastníte?
Ve všestranném výcviku se hodnotí sledování cizí stopy, nacházení 
předmětů, kvalita stopy, dále poslušnost, která zahrnuje sestavu 
deset cviků jako aportování, překonávání překážek, chůze u nohy 
nebo odkládání. Další částí je obrana, která se skládá z průzkumu 
terénu, vyštěkání figuranta, útěk a zadržení figuranta, protiútok, kde 
se hodnotí kvalita a razance zákusu.

Jak vypadá trénink psů, se kterými se účastníte nejvyšších soutěží?
Tito psi už jsou vycvičení, takže se spíše vychytávají drobné chyby. 
Nepracuji s nimi sám, protože k přípravě na mistrovství je potřeba 
tým, který se na mě dívá a pomáhá mi doladit detaily. 

V současné době cvičíte s německých ovčákem, pracoval jste  
i s jinými plemeny?
Před Ergem jsem měl třináct let belgického ovčáka malinois Bero  

O kom byste se rádi dozvěděli více? 
Pište, telefonujte, rádi zprostředkujeme rozhovor s osobností našeho regionu, 
kterou chcete poznat blíže. Městské informační centrum, Havlíčkovo náměstí 
57, 580 61 Havlíčkův Brod, hblisty@muhb.cz, 569 497 357, 606 687 071
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Křížovka
Sňatky konané v měsíci 
červnu a červenci 2008
(snoubenci, kteří dali souhlas se 
zveřejněním)

27. 6. 2008 
Jaroslav Holec, Jihlava 
Eva Vítková, Zbilidy

28. 6. 2008 
Ludvík Sedláček, Šmolovy 
Monika Paštiková, Havlíčkův Brod

Zbyněk Málek, Chotěboř 
Hana Dušková, Chotěboř

Josef Beránek, Český Dvůr 
Petra Netolická, Skuteč

Jaroslav Vencovský, Chválkov 
Jana Douchová, Úhořilka

Jiří Krutiš, Štoky 
Renáta Vocílková, Štoky

Roman Žák, Ledeč nad Sázavou 
Pavlína Andrlová, Havlíčkův Brod

4. 7. 2008 
Michal Roháčik, Jihlava 
Denisa Filová, Havlíčkův Brod

5. 7. 2008 
David Geč, Brno 
Pavla Váňová, Chotěboř

Daniel Mišura, Pohled 
Radka Kučerová, Havlíčkův Brod

12. 7. 2008 
Josef Jašek, Havlíčkův Brod 
Lenka Havlíčková, Havlíčkův Brod

Petr Beránek, Havlíčkův Brod 
Jitka Nováková, Havlíčkův Brod

Václav Drahozal, Havlíčkův Brod 
Eva Blažková, Ratboř

Petr Stehno, Česká Bělá 
Eva Pavlíčková, Přibyslav 

Jan Odehnal, Havlíčkův Brod 
Kateřina Staňková, Havlíčkův Brod

19. 7. 2008 
Lukáš Hrdina, Havlíčkův Brod 
Jana Maršíková, Havlíčkův Brod

Aleš Velich, Havlíčkův Brod 
Lenka Brussmannová, Okrouhlička 

26. 7. 2008 
Miroslav Strašil, Havlíčkův Brod 
Kateřina Vencová, Havlíčkův Brod

Tomáš Hermann, Havlíčkův Brod 
Monika Nováková, Jihlava

V tajence křížovky najdete české přísloví.

Zelená linka  
Technických služeb
Telefon 800 183 549

Na této lince můžete bezplatně 
hlásit závady týkající se údržby 

města (osvětlení, údržba 
komunikací a chodníků, veřejné 

zeleně) i veškeré připomínky  
k práci Technických služeb  

(svoz odpadů apod.). 

INFORMACE  
pro občany, podnikatele, turisty 

najdete na  
www.muhb.cz.

Radniční okénko  
na kabelovce

Premiéra:  
každou středu v 18.30 h.  

Reprízy: 
denně v 10.45, 18.30 a 21.45 h.
K dispozici na CD v Krajské 

knihovně Vysočiny.

Havlíčkobrodské listy 
jsou k dispozici na  

www.muhb.cz,  
Městském informačním 

centru a recepci  
Městského úřadu V Rámech.

Správné znění tajenky z čísla 7/2008: 
Správnou odpověď ze 107 došlých vylosoval místostarosta Čeněk Jůzl.
Výhercem ceny je: Roman Čejka, Tupadly.
Znění tajenky posílejte na e-mail hblisty@muhb.cz, nebo odevzdejte do 22. v měsíci do boxu Havlíčkobrodské listy na 
podatelně MěÚ, Havlíčkovo nám. 57, 580 61 Havlíčkův Brod. 
Pro vylosovaného výherce je připraven dárkový balíček Městského informačního centra.
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Služby a nabídky
Služby stomatologů  
9.–10. 8. MUDr. Šovan, Ledeč n. S. 
Husovo nám. 12, tel. 569 721 809 
16.–17. 8. MUDr. Stratilová, Chotěboř 
Krále Jana 259, tel. 569 623 880 
23.–24. 8. MUDr. Teclová, Havl. Brod 
Dobrovského 2023, tel. 569 426 109 
30.–31. 8. MUDr. Pumprová, Havl. Brod 
Hrnčířská 2925, tel. 569 428 238 
6.–7. 9. MUDr. Venosová, Havl. Brod 
Humpolecká 244, tel. 569 426 107 
Pohotovostní služby slouží lékaři o sobotách 
a nedělích od 1. 1. 2008 v době od 9 do 12 h. 
Změna vyhrazena.
Lékařská služba první pomoci 
Nemocnice Havlíčkův Brod 
dospělí: přízemí bud. záchranky 569 472 117 
děti: přízemí budovy interny 569 472 499 
Pracovní dny  17–22 dospělí, děti a dorost 
Víkendy a svátky 9–22 dospělí 
  8–21 děti a dorost
Veterinární kliniky 
MVDr. Vlček 569 428 857, 603 349 285 
MVDr. Štursa 569 428 868, poh. 604 569 831  
MVDr. Potocký 731 533 348 i pohotovost

Nabídka útulku Mírovka
telefon 569 438 188, Út–Pá 8–9 h. 

domluvit telefonicky termín návštěvy
Fena – kříženec, stáří asi 3 roky. Je hodná, 
temperamentní. Pes – kříženec. Je vhodný ke 
starším lidem. Psi – kříženci, hodní, mazliví, 
vhodní ke starším lidem. Jsou kamarádské 
povahy. Pes – kříženec. Stáří asi 2 roky. Je hod-
ný, mazlivý. Pes – kříženec. Je hodný, klidný, 
stáří asi 8 let. Pes – kříženec. Stáří asi 8 let. Je 
hodný, milý, klidný. 

Sociální služby 
telefon 569 433 757, fax 569 433 796 
e-mail ssmhb@ssmhb.cz 
DPS, Reynkova 3643 
13. 8. Grilování před DPS od 14 h. 
21. 8. Vaření na kuchyňkách od 9 h. 
27. 8. Narozeninový klub od 13.30 h. v jídelně, Hudba 
Perknov 
DPS, Na Výšině 3241 
26. 8. nákupy v Lidlu v 8 h. od DPS 
Denní stacionář, Reynkova 3879 
14. 8. Sledování přírodopisného filmu 9.30 h. 
21. 8. Lidové léčitelství – jóga prstů (p. Štický) 13 h. 
28. 8. Práce s vlnou 9.30 h.
Bohoslužby 
Římskokatolická farnost – Děkanství 
Rubešovo náměstí 173, tel. 569 427 707, Ladislav 
Novák, vikář. e-mail: farnosthb@seznam.cz 
Kostel Nanebevzetí Panny Marie Pondělí, Čtvrtek, 
Pátek 18 h. , Středa 8 h. , Sobota 8 h. (jen první sobo-
ta v měsíci), 18 h., Neděle 8, 9.30 a 18 h.  
Kostel sv. Vojtěcha Úterý 18 h.  
DD Na Výšině Sobota 16 h.  
DD Břevnice Středa dle dohody s farářem
Církev adventistů sedmého dne 
Stanislav Slanina, U Pekárny 1045, tel. 777 821 576, 
e-mail: adventistehb@seznam.cz 
Bohoslužby: Chotěbořská 2513/1, Sobota 9 h.  
Studium Bible: v bytě kazatele, Úterý 18 h. 
Českobratrská církev evangelická 
Chotěbořská 2513/1, tel. 569 436 235, David Šorm 739 
244 611 e-mail: horni-krupa@evangnet.cz,  
http://horni-krupa. evangnet.cz 
Bohoslužby: Neděle 8.45 h. (vždy program pro děti) 
Kavárnička a biblická hodina: středa 16 h. Dorost: 
středa 17.45 h. (dle dohody) Biblický kroužek pro děti: 
čtvrtek 15.30 h. Mládež: pátek 20 h. (dle dohody)
Církev Bratrská 
Strážná 1364, tel. 569 429 833, Vladimír Horský 
e-mail: horsky.v@tiscali.cz 
Bohoslužby: Neděle 9.30 h. Biblická hodina: Středa 
18 h. Dorost: Pátek 16.30 h. Mládež: Sobota 17 h. 
Církev československá husitská 
B. Kobzinové 2088, tel. 569 427 429 
Hodiny pro věřejnost: úterý a čtvrtek 14.30–17 h. stře-
da 9–12 h. Bohoslužby: Husův sbor Ne 9 h., Penzion 
Út 14.30 h., DD Reynkova 10. 6. 16 h., Modlitba: Čt 
8.40 h. Kolumbárium je otevřené ve středu, v pátek,  
v sobotu a v neděli květen až srpen 8–19 h.
Fokus Vysočina 
Regionální komunitní tým (RKT) Po–Pá 7–14 h. tel. 569 
426 657, 775 151 495, www. fokusvysocina.cz 

Nový e-mail: komunitni.tym.hb@fokusvysocina.cz 
Výlet na hrad Orlík. Informace na tel. číslech Fokusu.
Kluby Parkinson a CMP 
se scházejí každý pátek od 8.45 h. v tělocvičně 
Průmyslové školy stavební v Havl. Brodě a každou 3. 
středu v měsíci od 14 h. v klubovně Městského úřadu 
v Havl. Brodě, V Rámech, MUDr. Čapková

Vycházky s KČT 
9.–16. 8. – Autobusový pobytový zájezd do Plané u 
Mariánských Lázní. Ubytování: Domov mládeže SOU 
Planá, tel. 605 252 132. Vedou: J. Kohoutová, J. Průša 
13. 8. – Zahradní železnice v Polničce – Odjezd vlakem 
v 6.54 h. do Hamrů nad Sáz. Trasa cca 13 km. Vedou: 
Špačkovi. 
16. 8. – Z Luk nad Jihlavou – Odjezd vlakem v 6.47 h. 
do Luk nad Jihlavou. Trasa cca 14 km. Vede: K. Koutný. 
20. 8. – Přes Vlčí hory – Odjezd vlakem v 6.30 h. do 
Plačkova. Trasa cca 17 km. Vede: M. Musil 
23. 8. – Autobusový zájezd do Městečka Trnávky 
– Cimburk – Bouzov – Odjezd od Energetiky na Hum-
polecké ul. v 7 h. Trasa cca 15 km, lze zkrátit. Vede: 
Lad. Rasocha. 
27. 8. – Na Kristiánku – Odjezd vlakem v 8.57 h. do 
Josefodolu. Trasa cca 10 km. Vedou: B. Rysová, H. 
Vrzáková 
30. 8. – 27. Cestami Jaroslava Haška – Trasy: pěší 10, 
20, 30, 50km, cyklo 20, 40, 60, 80 km. Start od 6 h. 

na zimním stadionu v Pěšinkách ve Světlé n.S. Kon-
takt: Jaroslav Vála, tel. 569 496 658, info@svetlans.cz. 
Odjezd vlakem z H.B. v 6.49 h., v 7.48 h. do Světlé n. S. 
3. 9. – Do Matějova za harmonikou – Odjezd vlakem 
v 9.46 h. do Sázavy. Trasa cca 12 km. Vedou: Špačkovi. 
6. 9. – 39. Havlíčkobrodská padesátka – Trasy: pěší 
8, 15, 25, 35, 50 km, cyklo 30, 50, 70 km. Start: 6–10 
h. MěÚ v Rámech, Kontakt: Jiří Kočí, tel. 606 660 316, 
e-mail: jirikoci@pleas.cz 
10. 9. – Autobusový zájezd – Klokočské skály – Tur-
nov. Odjezd od Energetiky na Humpolecké ul. v 7 h. 
Trasy 15 km a 10 km.
Turistika pro mírně pokročilé (věkem) 
12. 8. – Kouty – Mstislavice – Stvořidla  – Odjezd 
autobusem ze zast. na Humpolecké ul. v 6.23 h. do 
Horní Paseky. Trasa cca 8 km. Vede: V. Rittenauerová 
19. 8. – Polná a okolí – Odjezd autobusem (H.B.–Šla-
panov–Polná) ze zast. u Stavební školy v 10.40 h. do 
Polné. Trasa cca 6 km. Vede: Marie Dontová 
26. 8. – S dětmi za zvířátky do ZOO Jihlava – Odjezd 
vlakem v 8.05 h. do Jihlavy (ZOO po rekonstrukci). 
Trasa městem a ZOO. Vede: J. Kohoutová 
2. 9. – Lipnička – Sázava – Odjezd autobusem (Havl.
Brod–Ledeč) ze zast. na Humpolecké ul. v 6.23 h. do 
Dolního Města. Trasa cca 7 km. Vede: V. Rittenauerová 
9. 9. – Vycházka Vysočinou v babím létě – Odjezd 
autobusem (H. Brod–Jihlava) ze zast u Stavební školy 
v 8.05 h. do Svatého Kříže. Trasa cca 7 km. Vede: J. 
Kohoutová
Vycházky za úsměvem  
Pravidelné pěší vycházkové okruhy z Havl. Brodu. 
Odchod každé úterý v 16 h. od mapy na bývalém 
autobus. nádr. v H. Brodě. Vedou: Hreha, Hrala, Rásl
Cyklovyjížďky pro radost a zdraví 
Odjezd každý čtvrtek v 16 h. od kina Ostrov u rozcest-
níku cyklotras. Vedou: Rasocha, Rek, Diviš

Dům dětí a mládeže U Aleje 
Masarykova 2190, HB, tel. 569 427 874, 569 426 248, 
e-mail: ddm@hbnet.cz, kejklicek@hbnet.cz, www. 
ddm. hbnet.cz 
Zájmové kroužky: Dům dětí připravuje více než 50 
zájmových kroužků pro děti na školní rok 2008/9 a 
zároveň hledá externí vedoucí pro kroužky: hra na 
sopránovou flétnu, rekreační florbal pro starší žáky, 
šachy, míčové hry pro 1.–4. třídu, základy práce na 
počítači, keramika,malování, kreslení. Informace na 
tel.čísle 569 427874.
Občanská poradna Havlíčkův Brod 
B. Němcové 188, 580 01 Havlíčkův Brod 
pondělí 8.00–12.00 a 13.00–16.30 h. 
středa 8.00–12.00 a 13.00–17.30 h. 
úterý a čtvrtek 9.00–11.00 a 12.00–14.00 h. 
(pouze pro objednané)
D.A.S. pojišťovna právní ochrany, a.s. 
Info 800 105 510 
Na obranu proti pronajímateli, vymáhání nevyplacené 
mzdy, ochranu proti neoprávněné exekuci, ochranu 
před obtěžováním sousedů, atd.
Jídelna pro veřejnost 
Otevřena ve Štáflově ulici (býv. Okr. úřad) – obědy, 
svačiny, další objednávky. Tel 569 432 935 
Podniková prodejna Jatek Perknov – tel. 569 423 637

Jsme na řeckém ostrově Kos, proč pořád říkáš ostrov Koz? Oldřich Dwořák
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Kultura

VŠEM ORGANIZÁTORŮM
Havlíčkobrodské listy mají uzávěrku 22. dne  
v měsíci a vycházejí kolem 10. dne příštího 
měsíce. Posílejte termíny svých akcí za období 
od 10. dne v měsíci do 10. dne příštího měsíce 
na adresu hblisty@muhb.cz. Děkujeme.

Letní Žurnalistická Škola  
Havlíčkův Brod 17.–24. 8. 2008 
Mezinárodní kemp pro studenty se zájmem o media, 
kulturu, mezinárodní vztahy a EU. Motto: Média v 
Evropě a výzvy předsednictví EU. Týden Karla Havlíčka 
Borovského – cyklus veřejných přednášek a besed. 
Živá media – práce novinářů a mediálních společností 
„živě“ na Havlíčkově náměstí s doprovod. programem

Svět na koňském hřbetě 
27. 8. od 14 h. areál Psychiatrické léčebny v Havl. 
Brodě (v blízkosti objektu stáje). 7. ročník veřejné 
benefice, program pro děti i dospělé, více info na 
www.hipoterapie.crespo.cz

HB Beach Volleyball Cup 
27.–30. 8. Havlíčkovo náměstí, turnaj amatérských 
týmů ve volejbale, středa až pátek: zápasy přihláše-
ných týmů vždy od 13.30 do 19.30 h., od 20 h. letní 
kino – pátek: speciální doprovodný dětský program + 
večer diskotéka pro děti – sobota: finálové zápasy dle 
rozpisu od 10 do 18.30 h., 18.30 vyhlášení vítězů  
a předání cen, 19–21.30 h. hudební koncerty, od 21.30 
h. ohňostroj. Registrace týmů a podrobné informace 
najdete na www.asterbil.net/hbcup

Pohár vítězů pohárů mužů v softballe 
25.–30. 8. Hippos aréna Havl. Brod (Plovárenská ul.) 
pořádá Česká softbalová asociace

Konec prázdnin na Plovárenské 
31. 8. sportovní areál Plovárenská Havl. Brod, odpo-
ledne pro děti – hry, soutěže, atrakce, občerstvení

Brod naproti lidem 
5.–7. 9. areál Psychiatrické léčebny Havlíčkův Brod 
třídenní multižánrový festival – hudba, divadlo, film, 
dětská scéna, doprovodný program, prezentace 
institucí, zabývajících se charitou, pomocí potřeb-
ným, prací s tělesně a mentálně postiženými apod. 
Pořadatel:  Havlíčkobrodská o.p.s., Kontakt: tel. 724 
764 875, e-mail: eva.varejckova@cechovka.cz,www.
cechovka.cz

Mistrovství ČR juniorů, juniorek 
jednotlivců a družstev v rapid šachu 
6.–7. 9. hotel Slunce Havlíčkův Brod 
mistrovství je otevřené všem hráčům a hráčkám 
splňujícím věkový limit, více info na www.kssv.cz

Evropský den bez aut 
22. 9. Štáflova ulice – od 9 do 11 h. nácvik jízdy na 
invalidním vozíku (slalom), zkouška chůze s trasovací 
holí (orientace po ulici), ukázka výcviku a práce vodící-
ho psa, ukázka Braillova písma – od 8 do 17 h. budou 
na zastávkách MHD rozdávány drobné odměny a 
materiály k EDBA cestujícím, kteří budou vystupovat 
z autobusů – poděkování za preferování MHD před 
dopravou vlastním autem – od 10 h. měření rychlosti 
řidičů Městskou policií, kterého se může zúčastnit 
veřejnost – od 14 do 16 h. bude na nábřeží u super-
marketu Billa zopakován program shodný s dopoled-
ním programem ve Štáflově ulici 

Krajská knihovna Vysočiny 
e-mail: knihovna@kkvysociny.cz, www.kkvysociny.cz 
tel. 569 400 499, fax: 569 400 490  
Prázdninová otevírací doba 30. 6.–31. 8. Po–Pá 9–17 h. 
Středy: oddělení pro dospělé čtenáře a studovna 
9–19 h., dětské a hudební oddělení 9–18 h., oddělení 
pro handicapované každý den 9–16 h. V sobotu 
po dobu letních prázdnin budou všechna oddělení 
knihovny uzavřena.  
Oddělení pro děti a mládež: 
1. 7.–31. 8. Letní barevné testování pro holky a pro kluky 
Prázdninová soutěž o ceny pro děti do 15 let (čtenáře 
i nečtenáře). 
Oddělení pro dospělé: 
1. 6.–31. 8. Čtenáři na dovolené 
druhý ročník fotografické dovolenkové soutěže. Kon-
taktní osoba: p. Lacinová, tel. 569 400 485, lacinova@
kkvysociny.cz 

Galerie výtvarného umění 
tel. 569 427 035, e-mail: galerie@hbnet.cz, krauso-
va@galeriehb.cz, www.galeriehb.cz 
8. 7.–24. 9. – Núbie v dobách farónů 
23. 7.–17. 8. – Stopy paměti 
Josef KLIMEŠ – sochy, Vladimír SUCHÁNEK – litografie 
12.–15. 8. – Galerijní plenér 
výtvarný kurz pro širokou dospělou veřejnost 
26.–29. 8. – Letní výtvarná dílna  
výtvarný kurz pro děti 
(dílna a kurzy nutná rezervace míst na e-mail: krauso-
va@galeriehb.cz či tel. 569 427 035)

Štáflova chalupa 
tel. 569 433 857, 604 130 962, www.sweb.cz/antikhb 
Po–Pá 9–13 h. a 14–17 h. a So 9–12 h. 
1.–31. 8. – Zdeněk Neufus 
dřevěné ručně vyráběné krabičky na šperky, dekorace 
a doplňky

Muzeum Vysočiny Havlíčkův Brod 
tel. 569 429 151, www.muzeumhb.cz 
e-mail: muzeum@muzeum.hbnet.cz 
Výstavy – Havlíčkův dům:  
8. 7.–24. 9. Núbie v dobách farónů 
výstava ze sbírek Náprstkova muzea v Praze Měst-
ského muzea v Moravské Třebové, výstava se koná 
ve spolupráci s Galerií výtvarného umění, souběžně 
s touto výstavou bude v muzeu přístupná výstava:
Hrobka krále Tutanchamona – byla zapůjčena z archi-
vu Griffithova ústavu Oxfordské univerzity

Základní umělecká škola 
Smetanovo nám. 31, tel. 569 422 408, 569 434 544, 
zus.hb@worldonline.cz, www.charleston.cz/zus–hb/ 
1. 9. – zápis žáků pro školní rok 2008/2009 
4. 9. – schůzka rodičů dětí přípravné hudební výchovy 
slavnostní zahájení: sál ZUŠ, 17 hod.

Kulturní dům Ostrov  
tel. 569 421 088, kino–divadlo 569 426 666 
e-mail: kdostrov@sendme.cz, http://kdostrov.hbnet.cz 
Program kina Ostrov 
4.–6. 8. 20 h. – STALO SE (thriller USA)  
7.–13. 8. 20 h. – BATHORY (thriller SK/ČR/Maď./VB) 
14.–16. 8. 20 h. – WANTED (akční USA) 
18.–20. 8. 20 h. – OKO BERE (drama USA) 
21.–23. 8. 20 h. – SISSI A YETTI (dobr./anim. Něm.) 
25.–27. 8. 20 h. – DOSTAŇTE AGENTA SMARTA 
(akční komedieUSA 

28.–30. 8. 20 h. – HANCOCK (akční fantasy USA)

Čechovka – Klub Kasárna 
Eva Vařejčková, tel. 724 764 875, e-mail: eva.varejcko-
va@cechovka.cz, www.cechovka.cz, předprodej 
vstupenek na jednotlivé akce: CK B TRAVEL, Dolní ul.  
23. 8. Roštejn Jazz – festival 
5.–7. 9. – Brod naproti lidem – festival

EFFECT MUSIC CLUB 
tel. 724 639 599, www.effectmusic.cz, www.cecek.com 
16. 8. – METAL FEST – Carpe Noctum Fest 
hrají: Exercitus, The Revolt, Aluminium…

METRO CLUB  
www.metroclub.cz, každý pátek a sobotu disco party show 
8. 8. PARTY á la ITALIA 
9. 8. DAVID DISCO 
15. 8. MÁCHÁČ 
16. 8. DJ BASS 
22. 8. Havana Club Cocktail Show 
23. 8. Československá párty 
29. 8. DANCE & R‘n‘B 
30. 8. 3. Pěnová párty

Veřejné koupaliště 
Po–Pá 10–19 h. – So–Ne 9–19 h. 
aktuální informace o otevíracích dobách na tel. 569 
424 545 nebo na www.kotlina.cz. 

Sportovní areál Kotlina 
tel. 569 424 545, www.kotlina.cz  
plavecký bazén, sauna, parní lázeň 569 424 545, 
fitnes, aerobic, solarium, masáže 569 424 646, 
squash, salonek 569 424 656, zimní stadion 569 422 
512. Odstávka krytého plaveckého bazénu od 27. 6. 
do 11. 8. 2008

Lezecká stěna ZŠ Wolkerova 
tel. ZŠ 569 429 918, Správce lezecké stěny Michal 
Husár, tel. 569 432 015, 603 807 909 
Během letních prázdnin a až do konce září bude 
lezecká stěna pro veřejnost uzavřena. V případě 
zájmu o využití lezecké stěny v sobotu a neděli je 
nutné zavolat v pátek do 12 h.

Klub maminek SLUNÍČKO 
bývalá ZŠ Rubešova, Po–Pá 9–11.30 h. a Po 14–16 h. a 
dále dle dohody, tel. 603 592 333, e-mail: kmslunic-
ko@seznam.cz, www.kmslunicko.ic.cz

Mateřské centrum ZVONEČEK 
ZŠ Nuselská 3240, tel. 777 736 068, 569 428 438, 
e-mail: zvonecek@charitahb.cz, www.charitahb.cz, 
Otevřeno Po–Čt 8.30–11.30 h. 
11. 8. 16.30 h. – 19 Šálky – textilní doplněk vlastní 
výroby z lehkých bavlněných tkanin.  
25. 8. 16–19 h. – Pedig – pletení z pedigu 
Dramatický kroužek pro děti 
formou dramatické hry rozvíjení osobnosti i sociálního 
cítění dětí, překonávání ostychu a strachu z nezná-
mého prostředí, učení soustředit se – zahájení v září, 
informace a přihlášky v MC Zvoneček

Back To The Underground 
5.–6. 9. KD, Michalovice u HB, Pá v 17 h., So v 14 h., 
hrají: Volant, Projekt-X, El‘brkas, Hypnóza, Fullstop...

Zelená a Bílá 
12.–13. 9. amfiteátr Lipnice n. S., Pá v 17 h., So v 12 h., 
hrají: Našrot, Kejvavý koně, The Chancers, Brak...

Trampský širák 
5. a 6. 9. Hanesův mlýn u Štoků – 18 h. poslech skvě-
lých písniček, jízda na koních, rybaření, houbaření, 
soutěže pro děti, atrakce, táborák.

Změny programů vyhrazeny.

Oslavy Dnů evropského historic-
kého dědictví v Havlíčkově Brodě

sobota 13. 9. 2008, 9–16 hodin
Věž kostela Nanebevzetí Panny Marie – 9 h. 
fanfáry ZUŠ, celodenní prohlídky 
Kostel Nanebevzetí Panny Marie – celodenní 
prohlídky 
Kostel Sv. Vojtěcha – koncerty ZUŠ, Limbora,  
Pěvecký sbor GHB 
Kostel Sv. Kateřiny – Michal Slavík a písničkáři 
– celodenní program 
Klášterní kostel Sv. Rodiny – Sbor Oříšek ZŠ  
V Sadech , varhany (p. Kempf), Soukromá ZUŠ, 
Pěvecký sbor Gymnázia HB 
Kostel Sv. Trojice – Koncert Jasoň 
Štáflova chalupa – výstava, prohlídka chalupy, 
program ZŠ Konečná 
Štáflova bašta – scénky ze starého Brodu 
Muzeum Vysočiny – výstava, hudební vstupy 
– bubínky, etno nástroje apod. 
Galerie – výstava, hudební vstupy – Soukromá 
ZUŠ, recitační pásmo B. Reynka 
Stará radnice – 16 h. závěrečný koncert ZUŠ 
Židovský hřbitov – Výstava fotografií 
Havlíčkovo náměstí – 14–16 h. doprovodný 
program: divadlo, koncerty, umělecká vystou-
pení nejen místních skupin a souborů.

(podrobný program na www.muhb.cz v sekci 
Informační centrum)


